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یقه سفیدها سیری ناپذیر هستند
ــه  ــط یق ــادهای کلان توس ــت: فس ــلامی گف ــورای اس ــس ش ــده ادوار مجل ــک نماین ی

ــتند. ــواه هس ــاده خ ــوده و زی ــر ب ــیری ناپذی ــه س ــود ک ــی ش ــام م ــفیدها انج س
ــن  ــی عدالتــی از مهمتری ــان اینکــه فســاد، تبعیــض و ب ــا بی ــن منــش ب محمدجــواد آری
موانــع توســعه کشــور اســت، اظهــار کــرد: مبــارزه بــا فســاد بــا شــعار دادن محقــق نمــی 
شــود. ســازوکارهای لازم بــرای مبــارزه بــا فســاد متعــدد اســت؛ مثــل اصــلاح قوانیــن، 
پیشــگیری از تعــارض منافــع، ورود جــدی دســتگاه قضایــی و رشــد معنویــت در جامعــه.  
دنیــا هــم تجاربــی مثــل توســعه دولــت الکترونیــک، ایجــاد شــفافیت و نظــارت عامــه بــر 

مســئولان دارد کــه موجــب کاهــش فســاد شــده اســت.
وی ادامــه داد: دولــت، مجلــس و قــوه قضاییــه شــعار خــود را مبــارزه بــا فســاد انتخــاب 
کردنــد، ولــی تــا آثــار ایــن مبــارزه نمایــان نشــود، نمی تــوان گفــت کــه عملکــرد ایــن 
ــردم  ــه م ــداده اســت ک ــه ن ــه ای ارائ ــوز کارنام ــت هن ــوده اســت. دول ــه ب ــوه چگون دو ق
ــا فســاد بــه عــزم  احســاس کننــد فســاد کاهــش یافتــه اســت. بــه هــر حــال مبــارزه ب
ملــی نیــاز دارد و هماهنگــی قــوا تاثیــر زیــادی در موفقیــت ایــن مســیر دارد مثــلا رئیــس 
جمهــور زمانــی کــه ریاســت قــوه قضاییــه را بــر عهــده داشــت معتقــد بــود کــه ریشــه 
هــای فســاد در دســتگاه هــای اجرایــی اســت و حــالا کــه او رئیــس جمهــور شــده اســت 
بهتــر مــی توانــد ریشــه هــای فســاد در دســتگاه هــای اجرایــی را بخشــکاند.قوه قضاییــه 
ــی را  ــد خلاءهــای قانون ــس هــم بای ــت بیشــتری داشــته باشــد و مجل ــد قاطعی ــز بای نی

برطــرف کنــد.
ــئولان  ــوال مس ــلام ام ــامانه اع ــه س ــرد: ن ــان ک ــس خاطرنش ــده ادوار مجل ــن نماین ای
ــه ســامانه پرداخــت هــای دســتگاه هــای مختلــف.  کارایــی لازم را تاکنــون داشــته و ن
اگــر ایــن ســامانه هــا بــه خوبــی کار کننــد، بــا شــفافیتی کــه ایجــاد مــی کننــد، تبعیــض 
ــد،  ــی را دارن ــل دریافت ــان حداق ــر معلم ــال حاض ــد. در ح ــی برن ــن م ــاد را از بی و فس
امــا شــرکت نفــت و پتروشــیمی یــا برخــی دســتگاه هــای دیگــر رقــم هــای آنچنانــی 
ــه همیــن دلیــل حاضــر نیســتند پرداختــی هــای خــود را شــفاف  دریافــت مــی کننــد ب

کننــد.
ــح  ــر هــم دارد، تصری ــه اینکــه فســاد ریشــه در فق ــا اشــاره ب ــن ب ــن منــش همچنی آری
کــرد: بــا ایــن حــال فســادهای کلان توســط یقــه ســفیدها انجــام مــی شــود کــه ســیری 

ناپذیــر بــوده و زیــاده خــواه هســتند.
ایســنا نوشــت: وی در پایــان در پاســخ بــه ایــن پرســش کــه آیــا ســفر و زندگــی خانــواده 
مســئولان در خــارج از کشــور مــی توانــد ملاکــی برای قضــاوت درباره فســاد آن مســئول 
باشــد، گفــت: در ایــن زمینــه نبایــد قضــاوت مطلــق داشــت.چه اشــکالی دارد کــه فرزنــد 
مســئولی بــرای تحصیــل در رشــته ای کــه در ایــران وجــود نــدارد، بــه خــارج از کشــور 
برود؟ایــن مســاله نبایــد بــه عنــوان نقطــه ضعــف یــا اشــرافی گــری تلقــی شــود. نبایــد 
ــد  ــم، مگــر اینکــه فرزن ــدرش از پیشــرفت بازبداری ــگاه پ ــد مســئولی را بخاطــر جای فرزن

مســئول یــا پــدرش در ایــن مســیر از رانــت و امتیازهــای دولتــی اســتفاده کــرده باشــد.

دلیلی برای حضور سعودی ها در مذاکرات 
هسته ای وجود ندارد

ــه رویکــرد مخــرب عربســتان ســعودی در  ــا اشــاره ب کارشــناس مســائل غــرب آســیا ب
ــرای حضــور ســعودیها در مذاکــرات هســته  ــی ب مذاکــرات هســته ای۲015 گفــت: دلیل
ای وجــود نــدارد و اگــر آنهــا واقعــا بــه دنبــال حــل مشــکلات خــود بــا ایــران هســتند، 
مــی تواننــد در قالــب طــرح صلــح هرمــز یــا گفــت و گوهایــی کــه در عــراق در جریــان 

اســت، عمــل کننــد.
ــرد  ــاره رویک ــا، درب ــی ایرن ــگار سیاس ــا خبرن ــو ب ــیدافقهی در گفت وگ ــادی س ــید ه س
عربســتان ســعودی و بلــوک شــورای همــکاری خلیــج فــارس در مذاکــرات لغــو 
ــی  ــق نهای ــل از تواف ــم صهیونیســتی از قب ــعودی و رژی ــت: عربســتان س ــا، گف تحریم ه
و امضــای برجــام در ســال ۲015، حداکثــر تــلاش، کارشــکنی و جوســازی را بــه عمــل 
آوردنــد کــه ایــن توافــق بــه نتیجــه نرســد و امضــا نشــود. حتــی مــن بــه یــاد دارم کــه 
قبــل از توافــق و امضــا، ســعودالفیصل وزیــر امــور خارجــه وقــت عربســتان، ســعی داشــت 
بــا فریــب دادن و تطمیــع برخــی از کشــورهایی کــه بــا مــا در مذاکــرات حضــور داشــتند، 

ــا ایــران جلوگیــری کنــد. مثــل انگلیــس، فرانســه و آلمــان، از امضــای توافقنامــه ب
ــتان  ــا عربس ــان ب ــو همزم ــرد: نتانیاه ــه ک ــیا اضاف ــرب آس ــائل غ ــناس مس ــن کارش ای
ــه راه می انداخــت کــه  ــه آمریــکا ســفر می کــرد و هــم غوغــا ب ســعودی، مرتــب هــم ب
ــوی می شــود، بمــب  ــران ق ــرد، ای ــران و 1+۴ صــورت بگی ــن ای ــن توافقــی بی اگــر چنی
اتــم تولیــد می کنــد و امنیــت منطقــه را بــه خطــر می انــدازد. در حالــی کــه خــود رژیــم 
صهیونیســتی هــم NPT را امضــا نکــرده و هــم ســلاح هســته ای دارد. خــود مســئولین 
ــم  ــب ات ــته ای و بم ــای هس ــا کلاهک ه ــه م ــد ک ــراز کردن ــا اب ــن ب ــم، چندی ــن رژی ای

داریــم.
ــار و  ــان دارد و آث ــن جری ــه داد: حــالا کــه مجــدداً مذاکــرات دور هشــتم در وی وی ادام
ــان  ــق برســند در جری ــه تواف ــکا ب ــران و آمری ــه ممکــن اســت ای ــد ک کورســویی از امی
ــق  ــه تواف ــا ب ــه ی ــد ک ــه شــیطنت و کارشــکنی کرده ان ــن دو کشــور شــروع ب اســت، ای
ــی  ــا هــم حرف های ــه توافــق برســید، م ــد و ب ــد ادامــه بدهی ــا اگــر قصــد داری نرســید ی

ــم. ــد در مذاکــرات شــرکت کنی ــم و بای داری
ســیدافقهی ادامــه داد: اینکــه چــرا عربســتان ســعودی دوبــاره می خواهــد بــه مذاکــرات 
ورود کنــد یــا اصــلًا حــق دارد ورود کنــد یــا نــه، یــه یــک توضیــح فنــی و حقوقــی نیــاز 
ــیم؛  ــته باش ــدد داش ــرات مج ــی مذاک ــات آمریکای ــا مقام ــم ب ــا نمی خواهی دارد. اولا، م
ــه وجــود آورده و از  ــی ب ــن ســند بین الملل ــکا در ای ــم اشــکالی کــه آمری ــا مــی خواهی م
ــدی را شــروع  ــم مذاکــرات جدی ــا نمــی خواهی ــم. م خــارج شــده اســت را برطــرف کنی
ــده پاکســتاان و  ــد. ممکــن اســت در آین ــه آن ورود کن ــم کــه عربســتان ســعودی ب کنی
ترکیــه هــم بگوینــد کــه مــا هــم مــی خواهیــم در مذاکــرات شــرکت کنیــم؛ ایــن دیگــر 
مذاکــره نیســت.وی افــزود: بنابرایــن مــا امــر قانونــی و حقوقــی را دنبــال می کنیــم کــه 
ــم.  ــع کنی ــان را مرتف ــت خودم ــروش نف ــری از ف ــکلات جلوگی ــان و مش ــوق خودم حق
ــه ای بخواهــد  ــم کــه هــر کوتول ــم و اجــازه بدهی ــه اینکــه جنــگ سیاســی راه بیندازی ن
در مســئله مهــم و بین المللــی برجــام دخالــت کند.ایــن کارشــناس مســائل غــرب آســیا 
گفــت: مطلــب دوم اینکــه مگــر خــود عربســتان ســعودی بــه دنبــال انــرژی اتمی نیســت؟ 
ــد از  ــه بخواه ــر کشــوری اســت ک ــق ه ــن ح ــد؟ ای ــت نمی کن ــران در آن دخال ــرا ای چ
ــائل  ــتی و مس ــکی، بهداش ــل پزش ــالمت آمیز مث ــراض مس ــرای اغ ــته ای ب ــرژی هس ان

ــد. ــتفاده کن ــان اس دانش بنی
ســیدافقهی تصریــح کــرد: ایــران طبــق معاهــده NPT اجــازه می دهــد هــر از چندگاهــی 
ــد.  ــی می کنن ــران بازرس ــایت های ای ــی از س ــرژی اتم ــی ان ــس بین الملل ــان آژان بازرس
حتــی مــا دســت آنهــا را بــاز گذاشــتیم و پروتــکل الحاقــی را هــم بــه صــورت داوطلبانــه 
ــه  ــدن و ب ــرور ش ــبب ت ــد و س ــر کردن ــا را منتش ــات م ــا اطلاع ــا آنه ــم. ام ــرا کردی اج

شــهادت رســیدن دانشــمندان هســته ای مــا شــدند.
ــه کــرد:  ــرژی اتمــی، اضاف ــی ان ــی آژانــس بین الملل ــه گزارش هــای قبل ــا اشــاره ب وی ب
ــال  ــه دنب ــران ب ــه ای ــار گفــت ک ــو بیشــتر از 1۲ ب ــای اومان ــس، آق ــرکل ســابق آژان دبی
ــز رئیــس ســابق ســازمان اطلاعــات جاسوســی  ــام برن ــم نیســت. ویلی ســاخت بمــب ات
آمریــکا گفتــه بــود کــه مــا هیــچ دلیلــی در دســت نداریــم کــه ایــران بــه دنبــال ســاخت 

ــد. ــام می کنن ــل ع ــردم را قت ــا خــود ســعودی ها در یمــن م ــم باشــد. ام بمــب ات
ایــن کارشــناس مســائل غــرب آســیا افــزود: مــردم یمــن توســط موشــک های ســعودی 
ــت  ــا دخال ــی م ــد در مذاکــرات مدن ــا ســعودی هــا  قصــد دارن ــل عــام می شــوند؛ ام قت

ــه مذاکــرات را نخواهیــم داد.   کننــد کــه طبیعتــا مــا اجــازه ورود آنهــا ب
ــائل  ــه مس ــعودی اول ب ــتان س ــت عربس ــر اس ــرد: بهت ــد ک ــان تاکی ــیدافقهی در پای س
ــردم یمــن را  ــن م ــش از ای ــد، از یمــن خــارج شــود و بی ــی خــودش رســیدگی کن داخل
ــا اتــکا بــه طــرح صلــح هرمــز  ــا مــا مشــکلی دارد، می توانــد ب قتــل عــام نکنــد. اگــر ب
ــره  ــداد مذاک ــور ۴ دور در بغ ــران همانط ــا ای ــده اســت، ب ــه ش ــران ارائ ــرف ای ــه از ط ک

ــد. ــره کن ــم، مذاک کردی

ادامه دور هشتم مذاکرات در روزهای آتی

چالش برانگیز اما مثبت
منابــع نزدیک به مذاکــرات می گویند که 
گفت وگوها در سطوح کارشناسی و سیاسی 
در چارچوب دیدارهای دوجانبه و چندجانبه 
میان ایران و 1+۴ و نیز میان ایران و آمریکا 
از طریق مکاتبات غیررســمی با محوریت 
هماهنگ کننده کمیســیون مشترک برجام 

در روزهای آتی ادامه می یابد.
باقری روز چهارشــنبه به خبرنگاران  علی 
گفت که »تلاش ها برای دستیابی به نتیجه 

ادامه دارد.«
باقری تاکید کرده اســت که رمز موفقیت 
مذاکرات وین دســتیابی به توافق در زمینه 
لغــو موثر تحریم های ظالمانــه علیه ایران 

است.
وی گفته اســت که هرچه قدر طرف مقابل 
مــا آمادگی جدی تری بــرای لغو تحریم ها 
داشته باشد و اراده جدی تری برای پذیرش 
ســازوکارهای مد نظر جمهوری اســلامی 
ایران در لغو تحریم ها نشــان دهد به ویژه 
در دو موضوع راســتی آزمایی و تضمین در 
مدت زمان کوتاه تــری می توانیم به توافق 

دست پیدا کنیم.
سفر معاون وزیر امور خارجه کره جنوبی به 
وین و دیدار با روســای هیات های مذاکره 
کننده ایــران و 1+۴ در روز چهارشــنبه و 
پنجشــنبه از موضوعات مهم و قابل توجه 

بود.

حــرف و حدیث درباره اینکــه معاون وزیر 
خارجه کره جنوبی بــه دعوت کدام طرف 
یا طرف های برجامی به وین ســفر کرده، 
زیاد اســت؛ با این حال ایــن مقام کره ای 
روز پنجشنبه به طور جداگانه با علی باقری 
رییس هیــات مذاکره کننده ایران در محل 
نمایندگی کشــورمان در وین دیدار کرد. در 
عیــن حال دولت کره جنوبــی اعلام کرده 
اســت که هدف از دیدار بــا رییس هیات 
ایرانــی در وین رایزنــی در مورد پول های 

بلوکه شده ایران در کره است.
وزارت خارجه کشورمان روز پنجشبه اعلام 
کرد: در جلســه ای که به درخواست طرف 
کــره ای و در محل نمایندگــی جمهوری 
اســلامی ایران در وین برگزار شد، معاون 
وزیر خارجه کره جنوبی با اشــاره به اهمیت 
روابــط ســئول - تهــران، توضیحاتی در 
خصــوص پول های بلوکه  شــده ایران نزد 
کره جنوبی ارائه و عنوان کرد که این کشور 
برای بازپرداخت بدهی خود به ایران تلاش 
می کند.همچنین معاون سیاســی وزیر امور 
خارجه جمهوری اسلامی ایران در این دیدار 
تأکید کــرد که فارغ از نتایــج گفت وگوها 
در ویــن، دولت کــره جنوبــی موظف به 
آزادســازی پول های بلوکه  شده ایران است 
و تحریم های یک جانبــه آمریکا نمی تواند 
توجیهــی برای عدم پرداخــت بدهی ها به 

ایران باشد.
در این جلســه تصریح شــد که خودداری 
غیرقانونــی و غیرقابل توجیــه کره جنوبی 
از بازپرداخــت بدهی های خــود به ایران، 
نقطه ای تیــره در تاریخ روابط دو کشــور 
خواهد بود و ســئول باید هرچه ســریع تر 
نسبت به آزادسازی منابع ایران اقدام نماید.

کره جنوبی حدود ۷ میلیارد دلار برای خرید 
میعانات گازی به ایران بدهکار اســت که از 
سال ۲018 به این ســو و به بهانه تحریم 
های ایران از پرداخت آن تاکنون خودداری 
کرده است؛ اختلاف میان تهران و سئول بر 
ســر پرداخت این بدهی و چگونگی صدور 
مجوز پرداخت از ســوی آمریــکا در اواخر 
دولت حســن روحانی به یکی از موضوعات 
چالش برانگیز در روابط ایران و کره جنوبی 
منجر شد.همچنین وزارت امور خارجه کره 
جنوبــی اعلام کرد، چــوی جونگ کان با 
رابرت مالی نماینــده ویژه دولت آمریکا در 
امور ایــران، انریکه مــورا هماهنگ کننده 
کمیســیون مشــترک برجام و بــه علاوه، 
نمایندگان فرانسه، آلمان و انگلیس ملاقات 

داشته است.
وزارت امــور خارجه کره جنوبــی در ادامه 
بیانیه خود آورده اســت، چــوی در دیدار با 
مذاکره کنندگان کشــورهای عضو برجام و 
نماینده آمریکا تصریح کرده اســت که دور 

فعلی مذاکرات وین به یک مقطع حســاس 
رسیده و خواســتار تلاش برای دستیابی به 

پیشرفت های مثبت شده است.
همچنین در این بیانیه آمده است، چوی بار 
دیگر تاکید کرده اســت که دولت سئول به 
برای پیشــرفت در  تلاش های دیپلماتیک 
مذاکرات هســته ای با ایران ادامه می دهد و 
در عین حال به صورت فعال هر نقشی که 

بتواند در این راستا ایفا می کند.
سئول ابراز امیدواری کرده است که احیای 
برنامــه جامع اقــدام مشــترک )برجام( به 
رســیدگی به موضوع پیچیــده دارایی های 
مســدود شده جمهوری اســلامی ایران در 
کره جنوبی به واســطه تحریم های ایالات 

متحده کمک کند.
همزمان با ســفر این مقــام کره ای به وین 
از ســوی دولت عراق اعلام شد که بدهی 
بغــداد به تهران بابــت واردات گاز به طور 
کامل پرداخت شــد.علاوه بر این حواشــی 
ســفر معاون وزیر خارجه کره به وین، دیدار 
متفــاوت نماینده عربســتان در آژانس بین 
المللــی انرژی اتمــی و میخاییل اولیانوف 
نماینــده روســیه در گــروه 1+۴ در روز 

پنجشنبه نیز قابل توجه بود.
اولیانــوف در توییتی با انتشــار تصویری از 
دیدارش با نماینده عربستان در آژانس خبر 
داد اما به جزییات این دیدار اشاره ای نکرد.

وی نیــز جداگانه با معاون وزیر خارجه کره 
جنوبی و نمایندگان تروئیکای اروپا در گروه 

1+۴ دیدار داشت.
در همیــن چارچوب در ادامــه رایزنی های 
چندجانبه در وین، نمایندگان روسیه، آمریکا، 
چین و تروئیکای اروپا با حضور انریکه مورا 
هماهنگ کننده کمیســیون مشترک برجام 
روز پنجشــنبه با یکدیگر دیدار کردند و در 
آن درباره مسایل دشوار و چالش برانگیز در 

مذاکرات گفتگو شد.
حســین امیرعبداللهیــان در اخرین موضع 
گیــری درباره مذاکرات ویــن و نگاه ایران 
تصریح کرد که » مذاکرات در مسیر طبیعی 
و خــوب جریان دارد. ابتکارات طرف ایرانی 
این فضا را رقم زده است و اکنون این طرف 
غربی اســت که باید نشان دهد حسن نیت 
و اراده جدی برای توافق خوب دارد یا خیر.

وی گفته اســت که مــا از هیات آمریکایی 
صحبت های خوبی می شنویم ولی مشاهده 

اقدامات جدی، اهمیت دارد.
وزیر امــور خارجه کشــورمان تاکید کرده 
اســت که ایران در مذاکرات وین خواستار 
ضمانت هایی اســت که مانع اعمال تحریم 
های جدید و بازگشت تحریم بعد از برداشته 
شدن آن شود.شایان ذکر است، مذاکرات در 
دور هشــتم همچنان روز جمعه و روزهای 

آتی در وین ادامه خواهد داشت.

گفتوگو

هزینه ۷۰۰ میلیونی تومانی برای معروف شدن!
حســین صفامنش خواننده تیتــراژ »نون خ«:چند وقت پیش یک پیشــنهاد 
داشــتم. رابطین یکی از ســریال ها با مدیر برنامه ام تماس گرفته و گفته بود 
ما ســریالی 30 قســمتی داریم که در بهترین ســاعت پخش خواهد شد و 
قیمتش 1۴0 میلیون تومان اســت.مدیر برنامه ام با من تماس گرفت و گفت 
گفته انــد 1۴0 میلیون تومان. گفتم خیلی خوب اســت اگر می خواهند 1۴0 
میلیون تومان بدهنــد؟! گفت نه! ما باید 1۴0 میلیــون تومان بدهیم. گفتم 
یعنی چه؟!گفت این ها فکر کرده اند شما برای خواندن تیتراژ سریال »نون.خ« 
پــول داده اید و وقتی گفته ام ما اصلا پولی پرداخــت نکرده ایم، گفته اند مگر 
می شــود؟!ببینید در این حد اوضاع بد است و ظاهرا 1۴0 میلیون تومان مبلغ 
کمی اســت و ناخواننده ها بالای ۶00، ۷00 میلیون تومان می دهند تا تیتراژ 

بخوانند./خبرآنلاین

سال ها درباره تختی به مردم دروغ گفتند!
احمد عرب، پیشکســوت کشــتی ایران:بعد از المپیک ملبورن به نفرات اول 
جایــزه پنجاه هزارتومانی دادنــد و به نفرات دوم جایــزه 30 هزارتومانی.در 
خاطراتی که روایت شده و من خوانده ام آمده که او یک خانه از دکتر حسابی 
خرید و یک مرســدس بنز.امــا چیزی من از جمع خانوادگی شــنیده ام این 
است که از آن جمع هشــت نفره که به ملبورن رفتند ۴ نفر پاداش نگرفتند.

یک روز تختی همه را جمع می کند در رســتوران شمشیری در سبزه میدان. 
رستورانی که هنوز هم هست.خود آقای شمشیری از پیروان جبهه ملی بود و 
فعالیت سیاسی مشترکی با تختی داشت.حتی محل دفن تختی هم در مقبره 
شمشیری در ابن بابویه تهران است.تختی آن ۴ نفری که مدال نگرفته بودند 
را در این رســتوران جمع می کند. 10 هزارتومان خودش بر می دارد و نفری 
10 هزارتومــان به بقیه می دهد.یکی از آن ۴ نفر با 10 هزارتومان یک خانه 
1۲0 متری در امیریه می خرد! شــما حسابش را بکنید که تختی می توانست 
برای خودش 5 تا از این خانه ها بخرد و نخرید. شــاید روایت خرید خانه ها 

این باشد که خیلی ها تعریفش را می کنند./خبرآنلاین

کاهش ۳۰ درصدی مصرف شیر و لبنیات در دو سال اخیر
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشــت:به دلیــل تبعات اقتصادی کرونا 
و افزایــش قیمت مواد غذایی و تورم میزان مصرف شــیر و لبنیات حدود 30 
درصد در سفره مردم کمتر شده و یا حذف شده است.لزوم درنظر گرفتن یارانه 

باتوجه به احتمال افزایش قیمت لبنیات در سال آینده/ایلنا

صعود به ارتفاعات کوهستانی کرج منوط به کسب مجوز شد
فرمانــدار ویژه شهرســتان کرج:با هماهنگی مدیریت بحــران فرمانداری و 
فدراسیون کوهنوردی بزودی تنها کوهنوردانی که دارای مجوز از فدراسیون 
باشند امکان حضور در ارتفاعات کوهستانی را خواهند داشت.در جلسه بررسی 
نحــوه مدیریت بحران فعالیت کوهنوردان در روســتاهای شهرســتان کرج 
موضوع ضرورت داشــتن مجوز فعالیت از سوی فدراســیون مطرح شد و با 
توجه به شرایط خاص منطقه به ویژه جاده چالوس و بخش آسارا این مهم در 
دستور کار قرار گرفت.ثبت اطلاعات از ورود افراد به کوهستان های شهرستان 
کرج فرایند امداد رســانی در مدیریت بحران های احتمالی و غیر قابل پیش 

بینی ضروری است./ایرنا

صدیقی: خانواده های داغدار هواپیمای اوکراینی، بسیار نجیب، اصیل و 
بدهکار شهدا و انقلاب بودند

امام جمعه موقت تهران یاد و خاطره جانباختگان هواپیمای اوکراینی را گرامی 
داشــت و گفت: خانواده های این عزیزان بسیار نجیب، اصیل و بدهکار شهدا 
و انقلاب بودند و دشــمن را مأیوس کردند. از دســت رفتن این عزیزان، داغ 

مضاعفی در کنار داغ شهید سلیمانی بود.

پیام ظریف به مناسبت سالگرد فاجعه هواپیمای اوکراینی: هیچ چیز 
عزیزان آنها را برنمی گرداند

محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه پیشــین ایران در توییتر نوشت: دو سال 
پیش، زندگی 1۷۶ نفر به طور ناگهانی به دلیل یک خطای وحشــتناک پایان 
یافت و هزاران بازمانده با دردی که التیام نخواهد یافت برجای گذاشــت.در 
حالی که هیچ چیز عزیراني را که از دست داده اند به آنها بر نمی گرداند، من 
یک بار دیگر صمیمانه تسلیت و پوزش خود را به همه کسانی که عزیزانشان 

را از دست دادند، ابراز می کنم.ما نیز با شما اندوهگین شدیم.

انتشار اطلاعات بیمه شدگان توسط پزشکان جرم است
به دنبال انتشــار تصاویــری از اطلاعات مربوط به پرونده ســلامت برخی 
شــهروندان در شــبکه های اجتماعی، مدیرکل حقوقی سازمان بیمه سلامت 
گفته است:انتشــار اطلاعات هویتی و محرمانه بیمه شــدگان توسط پزشکان 
یا در اختیار قرار دادن نام کاربری و کلمه عبور ســامانه نســخه الکترونیک 
جرم محســوب شــده و این موضوع پیگرد قانونی دارد.یک فعال رسانه ای 
دیروز با انتشار توییتی نوشــت:یک پزشک آنکولوژیست با استفاده از سامانه 
نسخه الکترونیک بیمه ســلامت توانسته است که با کد ملی وزیر بهداشت، 
به اطلاعات شخصی او دســت پیدا کند و حتی ادعا کند که می تواند بدون 
اجازه برای بهرام عین اللهی نســخه بنویسدسوال مهمی که مطرح می شود 
این است که آیا  تمام پزشــکان می توانند با استفاده از کد ملی به اطلاعات 
شــخصی همه ایرانیان از طریق سامانه نسخه نویسی الکترونیکی دسترسی 
پیدا کنند؟وزارت بهداشت باید پاسخگو باشد که آیا امنیت اطلاعات در سامانه 

نسخه نویسی الکترونیکی در این حد فاجعه است؟/چندثانیه

سردار قاآنی: اگر لازم باشد، زمینه انتقام سخت را از داخل خانه های 
آمریکایی ها فراهم می کنیم

فرمانده نیروی قدس ســپاه پاسداران انقلاب اســلامی گفت: نیازی نیست 
ما در همه جا به صورت مباشــر حضور داشته باشــیم، هر جا که لازم باشد 
زمینه انتقام از آمریکایی ها را از داخل خانه هایشان و با افرادی از کنار دست 

خودشان فراهم می کنیم، بدون اینکه خودمان حضور داشته باشیم.

واکنش اکرمی به انتشار شایعات درباره کمبود برخی اقلام در بازار
عضو شــورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز با تاکید بر لزوم انتشار صادقانه 
و بدون غرض اقدامات دولت ســیزدهم، گفت: وقتی نیت رسانه خیرخواهانه 
و منصفانه باشــد، آن وقت انتقادش هم مفید خواهد بود و این انتقاد به عنوان 
پیشنهاد تلقی می شود.حجت الاســلام والمسلمین سیدرضا اکرمی روز جمعه 
در گفت وگو با ایرنا درباره تاکید رییس جمهور بر اهمیت اطلاع رســانی دقیق 
و بهنگام برای خنثی کردن تلاش های کســانی کــه می خواهند نقاط قوت 
دولت ســیزدهم را در اذهان عمومی وارونــه جلوه دهند، گفت: فعالان حوزه 

اطلاع رســانی، خبرنگاران و رســانه ها دقت به خرج دهند که در انتشار اخبار 
دولت امانت دار باشــند و با این موضوع صادقانه و به دور از غرض شخصی و 
گروهی برخورد کنند.عضو شورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز افزود: وظیفه 
رســانه ها تخریب صرف و یا تملق نیست بلکه انتقاد سازنده و بیان واقعیات 
است. رسانه ها با قصد و نیت خیرخواهانه و برای کمک به کشور، رویدادها را 
منصفانه اطلاع رسانی کنند نه اینکه با دامن زدن به شایعات، افکار عمومی را 
منحرف کنند. وقتی نیت رسانه خیرخواهانه و منصفانه باشد، آن وقت انتقادش 
هم مفید خواهد بود و انتقادش به عنوان پیشــنهاد تلقی می شــود.اکرمی در 
ادامه با اشــاره انتشار شایعات درباره کمبود برخی اقلام و سوء استفاده برخی 
سودجویان از این موضوع، خاطرنشان کرد: این نوع اطلاع رسانی خیرخواهانه 
نیست و باعث می شــود فرصت طلبان بازار را دچار التهاب کنند. اگر واقعا در 
تولید یا عرضه کالایی مشــکل وجــود دارد روابط عمومی های مرتبط با این 
موضوع با حوزه اطلاع رسانی دولت در هماهنگی کامل باشند و اصل موضوع 
را بــا مردم در میــان بگذارند و از مردم بخواهند تا در حل مســاله به دولت 

کمک کنند.

تشکیل پرونده ۷۳ خانواده هواپیمای اوکراینی در بنیاد شهید
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران گفت: از بین 133 پرونده ای هواپیمای اوکراینی 
که باید تشکیل می شد ۷3 خانواده در بنیاد شهید پرونده تشکیل داده اند.امیر حسین 
قاضی زاده هاشــمی با اشــاره به اینکه شــهدای هواپیمای اوکراینی در 1۴ استان 
پراکنده هستند، گفت: امروز مراسم گلباران مزار 5 تن از شهدا این حادثه در بهشت 
زهرا تهران از طرف دولت و قوای ســه گانه و مســؤلین نظام برگزار شد و در هفته 
جاری دو مراســم پاسداشت دیگر نیز خواهیم داشت. این اتفاق تلخ در ایام بحرانی 
کشور رخ داد.به گفته قاضی زاده هاشمی همه افراد ایرانی این پرواز در حکم شهید 
هســتند. از بین 133 پرونده ای که باید تشکیل می شــد ۷3 خانواده در بنیاد شهید 
پرونده تشــکیل داده اند و در صورت تمایل خانواده های دیگر ما خدمتگذاری آن ها 
را هم خواهیم کرد و به آن ها هم مانند دیگر شــهدا خدمت ارائه خواهیم کرد، البته 
خیلی از این خانواده ها در ایران نیســتند و در دســترس ما نیستند و حتی اگر آن ها 
هم بخواهند خدمات را ارائه خواهیم کرد. امیدواریم ســیر قانونی که در قوه قضاییه 
در حال انجام اســت زودتر به پایان برسد و عواملی که قصور یا تقصیری داشته اند، 

شناسایی شوند تا آرامشی بر آلام خانواده های این عزیزان باشد.

قالیباف عضویت در هیئت امنای دانشگاه تهران و دانشگاه علوم پزشکی 
را نپذیرفت

روابط عمومی مجلس شورای اســلامی طی اطلاعیه ای اعلام کرد، محمد 
باقر قالیباف حکم عضویت در هیئت امنای دانشــگاه علوم پزشکی تهران را 
نپذیرفت.در پی انتشــار حکم عضویت قالیباف در هیئت امنای دانشگاه علوم 
پزشکی تهران، روابط عمومی مجلس شورای اسلامی طی اطلاعیه ای اعلام 
کرد: وزیر محترم بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و رئیس محترم دانشگاه 
علوم پزشــکی به عضویت آقای دکتر قالیباف در هیئت امنای دانشگاه علوم 
پزشکی نظر داشتند اما رئیس مجلس ضمن تشکر از این ابراز لطف،  موافقت 
خود را با این پیشنهاد اعلام نکردند.بر اساس این اطلاعیه، علی رغم پیشنهاد 
عضویت در هیأت امنای دانشــگاه تهران از ســوی وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری و رئیس محترم دانشــگاه تهران، به دلیل مشــغله های کاری و عدم 
امکان حضور در جلسات، این پیشنهاد نیز در همان زمان رد و بر انتخاب فرد 

دیگری به جای قالیباف تاکید شده بود.

در حاشیه



3
شنبه18دی1400/   سال سوم  /   شماره 1115

Vol.3.No.1115/ January.8.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

اد
تص

اق

استقراض ۵۰ هزار میلیاردی دولت قبل از بانک مرکزی 
وزیــر امور اقتصادی و دارایــی گفت: دولت 
پیشــین در چند ماه ابتدای ســال، 50 هزار 
میلیارد تومان از بانــک مرکزی برای تأمین 

هزینه های جاری گرفته بود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
وزارت امور اقتصادی و دارایی، ســید احسان 
خاندوزی شب گذشته )پنجشنبه 1۶ دی ماه( 
در جمع نمازگزاران مســجد امــا م رضا )ع( 
منطقه 11 تهران اظهار کرد: دولت سیزدهم 
در شــهریور ماه در شرایطی شــروع به کار 
کرد کــه ما در حال تجربه تورم بســیار بالا 
برای چهارمین ســال پیاپی بودیم، امری که 
در ۷0 ســال اخیر، بی سابقه بود. ما پیش از 
این و مثلًا در دوران جنگ تحمیلی یا دوران 
ســازندگی تجربه تورم بالا را داشتیم اما هر 
کدام بلافاصله کنترل شــده بودند ولی اینکه 
چهار سال مداوم شاهد کاهش مستمر قدرت 

خرید مردم باشیم، کاملًا بی سابقه بود.
وزیــر امور اقتصادی و دارایــی تصریح کرد: 
دولت ســیزدهم در این شــرایط و در حالی 
شــروع به کار کرد که دولت پیشین در چند 
ماه ابتدای ســال، 50 هزار میلیارد تومان از 
بانک مرکزی برای تأمین هزینه های جاری 
گرفته بــود و علاوه بر افزایش بی ســابقه 
نرخ ها، شــاهد کمبود برخی کالاها در سطح 
شهرهای بزرگ و تشکیل صف های طولانی 

برای تهیه اقلامی مثل مرغ بودیم.

خاندوزی تصریح کرد: عمده این چالش ها، به 
عنوان میراث برخی کوتاهی ها و اشــتباهات 
ناجوانمردانه  نیز فشــارهای  دولت پیشین و 
وارده از سوی دشمنان خارجی، به طور کامل 

به دولت جدید منتقل شد به نحوی که بخش 
بزرگی از جلسات ستاد اقتصادی دولت را به 
پیدا کردن راه حلی بــرای گذر از آنها بدون 

استقراض از بانک مرکزی اختصاص دادیم.

وزیر اقتصاد با بیــان اینکه خلق بی ضابطه 
پول توســط نظام بانکی و اضافه خرجی های 
دولت، دو منشــأ اصلی تورم هســتند، اظهار 
داشت: در چهار ماه نخســت فعالیت دولت، 

وقت و توان بسیار زیادی در درجه اول صرف 
کنترل نرخ ارز در شــرایطی شد که عده ای 
می کوشــیدند در آســتانه مذاکرات وین، با 
افزایــش مصنوعی قیمــت آن، تیم مذاکره 

کننده کشورمان را تحت فشار قرار دهند.
وی کنتــرل مخــارج دولت و ایجــاد منابع 
جدیــد برای تأمین هزینه هــا و کنترل خلق 
بــی ضابطه پول بانکی را به عنوان دو هدف 
اصلی جلسات دولت طی چهار ماه اخیر مورد 
اشــاره قرار داد و گفت: ثمره این تلاش ها، 
کشیده شــدن ترمزِ تورم و دیگر موتورهای 
بی ثبات کننده اقتصاد کشــور بود که اولین 
بروز ظاهری آن، همین کاهش تورم نقطه به 

نقطه در آذر ماه است.
خانــدوزی تصریــح کــرد: از جملــه نتایج 
تلاش های بی وقفه و شبانه روزی همکاران 
ما در وزارت اقتصاد و تیم اقتصادی دولت این 
بود که ســرانجام حدود یک ماه قبل، موفق 
شــدیم در شــرایط محرومیت از درآمدهای 
نفتی، پاداش پایان خدمت معلمان بازنشسته 

سال 13۹۹ را پرداخت کنیم.
وی تأکید کرد: همه این تلاش ها در شرایطی 
صورت گرفته و به نتایج اولیه رســیده است 
که دشــمن همه تلاش خود را به کار بسته 
تا ثابت کند، حتی از دولت انقلابی هم کاری 
برای رفع مشکلات بر نمی آید و با این وسیله 

مردم را دچار ناامیدی کند.

جزییات مالیات جدید خودرو اعلام شد
معــاون ســازمان امورمالیاتــی گفــت: از 
کارخانه های سازنده و یا مونتاژ کننده داخلی 
و یا واردکنندگان خودرو در نخســتین انتقال 
بــه خریــداران مالیات دریافت می شــود.به 
گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
رسانه مالیاتی ایران، محمد مسیحی افزود: بر 
اساس قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده، 
اولین انتقال خودرو از کارخانه های سازنده و 
یا وصل کننده قطعات پیش ســاخته )مونتاژ 

کننده( داخلی و یا واردکنندگان )نمایندگی های رســمی شرکت های خارجی( به خریداران، مشمول 
پرداخت مالیات نقل و انتقال است.وی گفت: با توجه به اجرای قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده 
مصــوب ۲/3/1۴00 از تاریخ 13/10/1۴00 و بر اســاس تبصره )۲( ماده )30( قانون مذکور، اولین 
انتقال خودرو از کارخانه های سازنده و یا وصل کننده قطعات پیش ساخته )مونتاژ کننده( داخلی و یا 
واردکنندگان )نمایندگی های رسمی شرکت های خارجی( به خریداران و همچنین هرگونه انتقال به 
صورت صلح و هبه به نفع دولت مشــمول پرداخت مالیات نقل و انتقال موضوع این ماده می شود.

مسیحی افزود: واردکنندگان و کارخانه های سازنده و مونتاژ کننده انواع خودرو، ضرورت دارد از تاریخ 
اجرای قانون یاد شده نسبت به پرداخت مالیات نقل و انتقال موضوع این ماده بر اساس ماخذ مذکور 
در تبصره )1( ماده )۲8( قانون موصوف، به نرخ یک درصد )1%( برای انواع خودروهای تولید داخل 

و دو درصد )۲%( برای انواع خودروهای وارداتی اقدام کنند.

کمک ۲۰۰ هزار میلیارد تومانی دولت به 
صندوق های بازنشستگی 

رییــس ســازمان برنامه و بودجه کشــور از 
اختصاص ۲00 هزار میلیارد تومان کمک به 
صندوق های بازنشســتگی در لایحه بودجه 
سال آینده کشور خبر داد.به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« مسعود میرکاظمی در صفحه 
شخصی خود در فضای مجازی نوشت: برای 
حمایت از بازنشستگان درلایحه بودجه، ۲00 
هزار میلیارد تومان کمــک به صندوق های 
بازنشستگی کشــوری و لشکری دیده شده؛ 

ناترازی صندوق ها میراث شومی است که دولت سیزدهم در جهت حل آن قدم بر خواهد داشت.

وزیر اقتصاد از کاهش نرخ تورم در آذرماه خبر داد
خاندوزی از کشــیده شدن ترمز تورم و دیگر 
موتور های بی ثبات کننده اقتصاد کشور و در 

پی آن کاهش تورم در آذر ماه خبر داد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرآنلاین، احسان خاندوزی گفت: »کنترل 
مخارج دولت و ایجاد منابع جدید برای تأمین 
هزینه ها« و »کنتــرل خلق بی ضابطه پول 
بانکی« دو هدف اصلی جلســات دولت طی 
چهار ماه اخیر دولت بود و ثمره این تلاش ها، 

کشیده شدن ترمزِ تورم و دیگر موتور های بی ثبات کننده اقتصاد کشور و کاهش تورم نقطه به نقطه 
در آذر ماه است.به گفته خاندوزی دولت سیزدهم در شرایطی شروع بکار کرد که در حال تجربه تورم 
بسیار بالا برای چهارمین سال پیاپی بودیم که در ۷0 سال اخیر، بی سابقه بود. دولت پیشین در چند 
ماه ابتدای ســال، 50 هزار میلیارد تومان از بانک مرکزی برای تأمین هزینه های جاری گرفته بود.

طبق اعلام مرکز آمار ایران، نرخ تورم سالانه آذر ماه 1۴00 برای خانوارهای کشور به ۴3.۴ درصد 
رسیده که نسبت به ماه قبل از آن، 1 واحد درصد کاهش نشان می دهد.

اعطای وام ۹۰ میلیون دلاری بانک جهانی به ایران
رئیس سازمان ســرمایه گذاری و کمک های 
اقتصادی و فنی ایران از تصویب اعطای وام 
۹0 میلیــون دلاری به ایران در بانک جهانی 
برای مقابله با بیماری کرونا با وجود مخالفت 
آمریکا و لابی رژیم صیهونیستی خبر داد.به 
گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از 
مهر، فکری اظهار کرد: بانک جهانی با نادیده 
گرفتن تلاش آمریکا و لابی صهیونیســتی 
با اعطای وام به وزارت بهداشــت، درمان و 

آموزش پزشــکی جمهوری اسلامی ایران موافقت کرد. وی با اشاره به اینکه این وام از پایین ترین 
نرخ ســود در مقایسه با ســایر فاینانس های بین المللی برخوردار است، اظهار کرد: تمامی نیازهای 
دارویی و تجهیزاتی وزارت بهداشــت برای مقابله با بیماری کرونا توسط سازمان بهداشت جهانی 
خریداری و به کشورمان تحویل می شود و به این ترتیب مشکلات نقل و انتقال بانکی و تحریم ها 

در این خصوص بی اثر خواهد بود.
شایان ذکر است دریافت این وام در آخرین جلسه هیئت دولت نیز به تصویب رسید.

 ۱۵ هزار بسته معیشتی به مناطق سیل زده 
ارسال شد

مدیرعامل بنیاد علوی، گفت: به دنبال وقوع سیل هفته گذشته در مناطقی از شرق و جنوب کشور، 
از شــب گذشته ارسال محموله های بنیاد مستضعفان شــامل 15 هزار بسته معیشتی به مناطق 
ســیل زده 3 استان فارس، هرمزگان و سیستان و بلوچســتان آغاز شد.به گزارش روزنامه »صبح 
امروز« و به نقل از بنیاد مســتضعفان، »وحید خاوئی« با اعلام این خبر در تشریح جزئیات ارسال 
این محموله ها اظهار کرد: در پی وقوع ســیل هفته گذشته در مناطقی از جنوب و شرق کشور و 
نیاز هموطنانمان در مناطق سیل زده به حمایت های معیشتی، بنیاد مستضعفان ارسال محموله های 
کمک های معیشتی را برای سیل زدگان جنوب استان فارس، جنوب سیستان و بلوچستان و استان 
هرمزگان از شــب گذشته آغاز کرد.مدیرعامل بنیاد علوی وابسته به بنیاد مستضعفان افزود: شب 
گذشته نخستین محموله شامل 5 هزار بسته معیشتی به این مناطق اعزام شد و مجموعا 15 هزار 
بسته معیشتی برای این مناطق ارسال می شود.وی خاطرنشان کرد: این بسته ها در هریک از این 
مناطــق در اختیار نیروهای امدادی و گروه هــای جهادی حاضر در این مناطق قرار می گیرد تا با 
همکاری نیروهای امدادی میان خانواده های سیل زده توزیع شود.به گفته خاوئی ارزش هریک از 
این بسته های معیشتی بیش از 500 هزار تومان است. پیش از این نیز سید پرویز فتاح از تخصیص 
۴5 میلیارد تومان کمک این بنیاد برای جبران بخشی از خسارت وارده به لوازم خانگی سیل زدگان 
این 3 اســتان و همچنین تامین تمام سیمان مورد نیاز برای بازسازی مناطق آسیب دیده از سیل 
توسط بنیاد مســتضعفان خبر داده بود.صبح امروز نیز به دنبال گفتگوی تلفنی سید پرویز فتاح با 
وزیر کشــور که برای بازدید از مناطق ســیل زده به جنوب استان فارس سفر کرده، قرار شد بنیاد 
مستضعفان 5 میلیارد تومان دیگر برای حمایت از سیل زدگان بیرم در جنوب این استان اختصاص 

دهد.

خبر

حاشیه اولین کلنگ نهضت ملی مسکن در حاشیه مشهد

به نام نهضت به کام سهام دار
مـاه  روز گذشـته 1۷ دی 
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و  زنـی  کلنـگ  آییـن 
عملیـات اجرایـی اولیـن 
سـازی  انبـوه  پـروژه 
در  خصوصـی  بخـش 
نهضت ملی تولید مسـکن 
واحـد  ظرفیـت ۴000  بـا 
مسـکونی با حضور رسـتم 
و  راه  وزیـر  قاسـمی، 
یعقوبعلـی  و  شهرسـازی 
نظری، اسـتاندار خراسـان 

رضوی آغاز شد.
ایـن خبـر بـه سـرعت و ضریـب بالایـی بـه 
تیتریـک رسـانه هـای محلـی و حتـی اخبـار 

سـاعت 1۴ تبدیـل گردیـد.
بنـا بـه گـزارش پایـگاه خبـری وزارت راه و 
عبدالمجیـد  رضـوی(،  )خراسـان  شهرسـازی 
نژادصفوی، مدیرکل راه و شهرسـازی خراسان 
رضـوی در حاشـیه مراسـم کلنگ زنـی و آغـاز 
عملیات اجرایی سـاخت ۴000 واحد مسـکونی 
طـرح جهش مسـکن در منطقه حاشـیه شـهر 
مشـهد )اسـماعیل آباد(، اظهـار کـرد: یکـی از 
اهـداف بـزرگ دولـت تولیـد مسـکن و  ایجاد 
تعـادل میان عرضـه و تقاضا در حوزه مسـکن 
اسـت. به دلیل کمبود مسـکن اقشـار بسیاری 
آسـیب می بیننـد و ایـن امر دسترسـی بـه این 

هـدف را مشـکل می سـازد.
وی بـا بیـان اینکه » بـا تدبیر دولت سـیزدهم 
در قالـب اقـدام ملـی و قانـون جهـش تولیـد 
مسـکن مصوبه مجلس شورای اسـلامی، قرار 
بر این اسـت کـه ۴ میلیون واحد مسـکونی در 
سـطح کشـور تـا سـال 1۴05 سـاخته شـود«، 
عنـوان کـرد: در همیـن راسـتا اداره کل راه و 
شهرسـازی خراسـان رضوی نیز تعهـد دارد که 
سـالیانه  100 هـزار واحد مسـکونی در اسـتان 

احـداث کند.
مدیـرکل راه و شهرسـازی خراسـان رضـوی 
بیـان کـرد: اسـتقبال گسـترده ای از ایـن طرح 
در خراسـان رضـوی صـورت گرفته بـه طوری 
کـه تـا دو روز گذشـته 1۷۴ هزار نفر در سـطح 
اسـتان در طرح جهش مسـکن  ثبت نام کرده 
انـد کـه بیشـترین سـهم ثبت نـام کننـدگان 

مربوط به شـهر مشـهد اسـت.
در  کـه  اقداماتـی  بـه  اشـاره  بـا  نژادصفـوی 
انجـام  طـرح  ایـن  شـدن  عملیاتـی  جهـت 

می شـود، تصریـح کـرد: در اجـرای ایـن طـرح 
زمیـن بـه صورت رایـگان در اختیـار متقاضیان 
قـرار گرفتـه و همچنیـن تسـهیلات بانکی به 
متقاضیـان اعطـا می گـردد کـه شـرایط آن در 
سـال جدید نسـبت به سـال گذشـته بهتر شده 

ست. ا
وی اضافـه کـرد: یکـی از راهکارهایـی کـه در 
جهـت انجـام ایـن پـروژه اتخـاذ شـده اسـت، 
مشـارکت های مردمـی و بخـش خصوصـی، 
شـرکت انبوه سـازان و سـازندگان مسـکن در 
انجـام این پروژه اسـت. امروز عملیـات اجرایی 
سـاخت ۴000 واحـد مسـکونی طـرح جهـش 
مسـکن در روستای اسـماعیل آباد مشـهد آغاز 
شـده و تـلاش خواهیـم کـرد کـه نمونه هـای 
ایـن پروژه را  در سـطح اسـتان توسـعه دهیم.
مدیـرکل راه و شهرسـازی خراسـان رضـوی 
بیـان کـرد: مجموعـه ۴۴ هکتـاری روسـتای 

اسـماعیل آبـاد از سـکونتگاه های غیررسـمی 
و مناطـق محـروم شـهر مشـهد اسـت که 1۲ 
 ۴000 سـاخت  بـه  آن  زمین هـای  از  هکتـار 
واحـد مسـکونی در بلوک هـا بـا سـاختمانهای 
سـه تـا پنج طبقـه طی چهـار سـال اختصاص 
می یابـد و باقـی ایـن اراضـی صـرف سـاخت 
مجمتـع هـای خدماتـی، تجـاری و آموزشـی 
خواهد شـد.در ادامـه این مراسـم محمدآروین، 
مدیرعامـل شـرکت نوید خراسـان اظهـار کرد: 
مجموعـه ۴۴ هکتـاری پـروژه نویـد در حـوزه 
حاشیه نشـینی و محرومیت زدایـی روسـتاهای 
همجوار در شـهر مشـهد، طراحـی و پیش بینی 

است. شـده 
 ۴۴ مجموعـه  از  هکتـار   1۲ داد:  ادامـه  وی 
هکتاری بـه عنوان مجموعه مسـکونی و باقی 
مانـده به صـورت مجموعه خدماتی، آموزشـی، 
مجموعه هـای  اسـت.  مسـکونی  و  تجـاری 
مجـاور ایـن طرح کـه 300 هکتـار از مجموعه 
گردشگری سـپاد،بازارهای خیام، بازارهای مواد 
غذایـی و میـدان بـار، مجموعه پارک شـهری 
و اسـتخر،  تالارهـای مختلـف و مجموعه های 

امنیتی اسـت باعث شـد تـا این مجموعـه را با 
عنـوان مجموعـه جلوگیری از بافت فرسـوده و 

حاشیه نشـینی انتخـاب کنیم.
اظهـار  خراسـان  نویـد  شـرکت  مدیرعامـل 
امیـدواری کرد که در فـاز اول ۲000 واحد و در 
فـاز دوم نیز ۲000 واحد دیگر را در چهار سـال 

آینـده بـه متقاضیـان تحویل داده شـود.
گزینه ای برای انتخاب مشهد وجود ندارد

امـا نکتـه جالـب اینجاسـت کـه اگـر شـما به 
عنـوان متقاضـی بخواهیـد در سـامانه نهضت 
ملـی مسـکن از شـهر مشـهد ثبت نـام کنیـد، 
تنهـا می توانیـد دو گزینه شـهر جدیـد گلبهار و 
بینالـود را انتخـاب کنید وخبری از گزینه شـهر 
مشـهد بـرای شـما وجـود نـدارد. معنـی ایـن 
اتفـاق ایـن اسـت کـه در حـال حاضـر مکانی 
در شـهر مشـهد بـرای متقضیـان مشـهدی در 

نظر گرفته نشـده و مشـهدی ها تنهـا باید از دو 
گزینـه موجـود یکـی را انتخـاب کنند.
ایجاد تراکم در حاشیه شهر

البتـه ایـن تمـام ماجـرا نیسـت اگـر بـه اصـل 
شهرسـازی  و  راه  مدیـرکل  برگردیـم،  خبـر 
کلنگ زنـی ۴000  از  خبـر  رضـوی  خراسـان 
واحـد در روسـتای اسـماعیل آباد می دهـد. اگـر 
شـما بـا اندکـی صـرف وقـت در گوگل نقشـه 
متوجـه  کنیـد  راجسـت وجو  اسـماعیل آباد 
می شـوید، ایـن ناحیـه محلـه ای حاشـیه ای در 
منطقـه ۲ شـهرداری مشـهد اسـت. امـا نکتـه 
حائـز اهمیـت اشـتباه کلامـی آقـای مدیرکل 
نیسـت، بلکـه چرایـی انتخـاب ایـن منطقـه 

می باشـد. 
مشـهد یک کلان شـهر سـه میلیون نفریست 
کـه یـک سـوم ایـن جمعیـت را در حاشـیه  
خـودش جـای داده اسـت. و متاسـفانه بـا توجه 
بـه وضعیـت اقتصـادی حـال جامعـه هـر روز 
بـر ایـن جمعیـت نیـز اضافـه می گـردد. حـال 
برگردیـم بـه جانمایـی این پـروژه ۴۴ هکتاری 
درسـت در یکـی از همیـن مناطق حاشـیه ای. 

اضافـه کـردن ۴000 هزار خانـوار جدید آن هم 
درلبـه کمربند حاشـیه ای شـهر به خـودی خود 
می توانـد بـا ایجـاد تراکـم در ایـن ناحیه منجر 
بـه ایجـاد حاشـیه ای جدیـد در کنـار حاشـیه 

شهرمشـهد شود. 
پروژه 44 هکتاری یک شرکت خصوصی

امـا داسـتان زمانـی عجیب تـر می شـود کـه 
بدانیـم ایـن ۴000 هـزار واحـد مسـکونی کـه 
روزگذشـته بـه نـام اولیـن پـروژه انبوه سـازی 
تولیـد  ملـی  نهضـت  در  خصوصـی  بخـش 
مسـکن در مشـهد کلنگ خـورد نه قرار اسـت 
نهضـت  سـامانه  در  کـه  مشـهدی هایی  بـه 
ملـی ثبت نـام کرده انـد برسـد نـه به سـاکنین 

اسـماعیل آباد! منطقـه  کم برخـوردار 
گـروه اول همانطـور کـه در ابتدای گـزارش به 
آن پرداختیـم تکلیفشـان روشـن اسـت و طبق 
اساسـنامه ثبت نـام در سـامانه نهضـت ملـی 

مسـکن، متقاضـی بـه هیـچ وجـه نمی توانـد 
بـاز  دهـد.و  تغییـر  را  شـده  انتخـاب  محـل 
همانطـور کـه در بـالا ذکرشـد اصـلا انتخـاب 
شـهر مشـهد بـرای سـاکنین ایـن شـهر در 

سـامانه ممکـن هـم نیسـت.
چرایـی ایـن موضوع را از یکی از مسـئولین راه 
و شهرسـازی خراسـان رضـوی جویـا شـدیم. 
ایشـان با بیـان اینکه پـروژه مذکـور مربوط به 
طرح مشـارکتی اسـت، بیان کرد: شـرکت نوید 
خراسـان بـا اسـتفاده از تسـهیلاتی کـه بـرای 
طـرح نهضـت ملی ایجـاد شـده این پـروژه را 
بـرای اعضـای خـودش احـداث می کنـد. البته 
طبق قانون بخشـی از واحدهای سـاخته شـده 
در اختیـار مسـکن و شهرسـازی قـرار می گیرد 
در  متقاضیـان  بـرای  سـامانه  طریـق  از  تـا 

دسـترس قـرار گیرد.
امـا متاسـفانه پاسـخی بـرای ایـن سـوال کـه 
تمـام  ثبت نامـش  کـه  سـامانه ای  در  چطـور 
شـده و اجـازه تغییر محـل انتخاب شـده برای 
نـدارد، می تـوان درخواسـت  متقاضـی وجـود 
خریـد از واحدهـای ایـن پـروژه ۴000 واحدی 

داشـت، دریافـت نکردیـم.
نکتـه جالـب همینجاسـت چطـور می شـود در 
گلبهـار و بینالـود کـه هنـوز نـه زمیـن طـرح 
مشـخص اسـت  نـه میـزان تسـهیلات اجازه 
ثبت نـام داده می شـود اما در خود شـهر مشـهد 
کـه کلنـگ اولین پـروژه هـم زمیـن می خورد 

اجـازه ثبت نـام در سـامانه وجـود نـدارد.
چند واحد به حاشیه نشین ها می رسد؟

منطقـه  محتـرم  سـاکنین  دوم  گـروه  امـا  و 
گفتـه  طبـق  اسـماعیل آباد؛  کم برخـوردار 
نویـد  شـرکت  مدیرعامـل  محمدآرویـن، 
خراسـان »پـروژه ۴۴ هکتـاری نویـد در حـوزه 
محرومیت زدایـی  بـرای  و  حاشیه نشـینی 
روسـتاهای همجوار در شهر مشـهد، طراحی و 
پیش بینی شـده است« چه سـهمی از آن دارند. 
بـا یک بررسـی کوتـاه و بنا بـه گفته های یکی 
مسـئولین مسـکن و شهرسـازی ایـن پـروژه 
مشـارکتی که قـرار اسـت از محل تسـهیلات 
طـرح ملـی نهضـت مسـکن در دو فـاز ۲ هزار 
واحدی سـاخته شـود، باید تحویل اعضای این 
شـرکت سـرمایه گذاری قـرار گیـرد. اما سـوال 
اینجاسـت چند درصد از اعضای این شـرکت از 
سـاکنین منطقه اسـماعیل آباد یـا دیگر مناطق 
کم برخوردار شـهر مشـهد هسـتند یا چـه تعداد 
از آنها شـرایط لازم برای اسـتفاده از تسهیلات 

نهضـت مسـکن ملـی را دارند؟
و اما نوید خراسان

درســـال 1383 هجــری شمــسی »شرکت 
توسـعه  و  سـاختمانی  گـذاری  سـرمایه 
نویدخراسـان« تأسـیس شـد و در گام نخسـت 
از طریـق خریـد دههـا هکتار از اراضی حاشـیه 
بـه  مقـدس مشـهد  غربـی شـهر  و  شـمالی 
مسـاحت حدود یکصـد هکتار آغاز به سـرمایه 
گـذاری در بخـش املاک و سـاختمان باهدف 
ایجـاد مرکـز تجـاری، گردشـگری و تأمیـن 

مسـکن سـهامداران کـرد.
اگـر در سـایت ایـن شـرکت کمی جسـت وکو 
 ۴۴ پـروژه  اخبـار  بـه  سـریع  خیلـی  کنیـد، 
واگـذاری  اطلاعیـه  کـه  می رسـید  هکتـاری 
زمیـن بـه سـهامدارنش مربـوط بـه سـال ۹۷ 

می رسـد!
در پایـان باید دیـد چه میـزان از واحدهای این 
پـروژه ۴۴ هکتاری به واجدین شـرایط ثبت نام 
کـرده در سـامانه نهضـت ملی مسـکن خواهد 

رسید؟

 شرکت نوید خراسان با استفاده از تسهیلاتی که برای طرح نهضت ملی ایجاد شده این پروژه را 
برای اعضای خودش احداث می کند

,,
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دوقلوهایی که در ۲ سال مختلف متولد شدند
دو نــوزاد دوقلــو که در شــب ســال نو 
میــلادی در ایالات متحده متولد شــدند، 
رکورد جدیــدی را در تقویم وقایع عجیب 
با تاریخ تولدهایشــان در دو سال مختلف 

ثبت کردند.
به گزارش ایســنا، فاطمه ماردیگال، مادر 
دوقلوها شــب ســال نو در ایالات  متحده 

وضع حمل کرد.
درحالی که یکــی از دوقلوها در ســاعت 

۴5/11 دقیقه 31 دســامبر ۲0۲1 در بیمارســتانی در کالیفرنیای مرکزی متولد شد، دومین نوزاد 
حدود 15 دقیقه بعد در نیمه شب روز اول ژانویه ۲0۲۲ پا به جهان گذاشت.

پزشــکان این بیمارســتان که در ۷۴ کیلومتری جنوب ســن خوزه واقع است، روز شنبه ضمن 
اســتقبال از این اتفاق، در بیانیه مطبوعاتی گفتند که تولد این دو نوزاد در دو سال مختلف »یک 

در دو میلیون« مورد رخ می دهد.
به گزارش ایندیپندنت، هرچند ســالانه حــدود 1۲ هزار دوقلو در ایالات  متحــده آمریکا متولد 

می شوند، احتمال تولد آن ها در روز، ماه و سال متفاوت بسیار نادر است.

محیط زیست با بیان جزییات درمان ماده پلنگ مهارشده اعلام کرد:

ماهانا تلف شد
مدیرکل حفاظت از محیط زیســت استان 
کرمــان می گویــد پلنگی کــه در ماهان 
شهرســتان کرمان در یک گاوداری مهار، 
دچار ضربه از سوی کارگران شده بود و با 

نام ماهانا شناخته می شد تلف شد.
مرجان شاکری روز گذشته در گفت وگو با 
ایرنا توضیح داد: ساعاتی قبل ماهانا، ماده 
پلنگی که در گاوداری مهار شــده بود را از 

دست دادیم.
وی پیشتر در گفت وگو با خبرنگار ایرنا  وضعیت حال عمومی این ماده پلنگ را تشریح کرده بود.
مدیرکل محیط زیســت استان کرمان اظهارداشــت: پس از کالبدشکافی، نتایج دقیق علت تلف 

شدن این پلنگ در اختیار رسانه ها قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه برخلاف تصور ما این پلنگ ماده نابالغ نبوده و 10 سال عمر داشته در پاسخ به 
اینکه امکان انتقال پلنگ به تهران برای مداوا نبود؟ گفت: ریسک بیهوشی بسیار بالا بود؛ ضمن 
اینکه توان دامپزشــکی در استان کرمان از وضعیت بسیار مناسبی برخوردار است و در عین حال 

تیم دامپزشکی از استان البرز نیز به کرمان عزیمت کرده بود.
شاکری افزود: حتی پلنگ به صورت تماس ویدیویی توسط متخصصان متعددی ویزیت و تیمی 

حاذق برای نجات جان این پلنگ زیبا تشکیل شده بود.
وی بیان کرد: امروز حداقل 50 عکس رادیولوژی برای بررســی بیشــتر از همه اعضای حیوان 
برداشــته شد و مسلما کالبدشکافی حیوان پس از تصمیم جمعی می تواند پاسخگوی بسیاری از 

سوالات مطرح شده باشد.
بــه گفته شــاکری این پلنگ در یک گاوداری در بخش ماهان کرمــان مهار و دچار ضربه بیل 
برخی کارگران شــده بود که به محض اطلاع به محیط زیست کارشناسان برای درمان و زنده 
نگه داشــتن این حیوان به محل مراجعه کرده و ســپس آن را به قرنطینه محیط زیست انتقال 

داده بودند.

امکان انتقال پلاک خودرو به وارث
معاون اجتماعی و فرهنگ ترافیک پلیس 
راهور ناجا شــرایط انتقال پلاک خودروی 

افراد فوت شده به ورثه را تشریح کرد.
ســرهنگ عین الله جهانــی در گفت وگو 
با ایســنا، درباره اینکه آیا امــکان انتقال 
پلاک خودروی متعلق به افراد فوت شده 
به وارثان وی وجــود دارد یا خیر؟، گفت: 
برای این اقدام باید تمامی امور مربوط به 
انحصار وراثت از سوی ورثه قانونی انجام 

شده باشد.
معــاون اجتماعی پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا با بیان اینکه پــس از انجام این اقدامات باید 
بامدارک مربوط به پلیس راهور مراجعه شود، گفت:  در ادامه باید ظرف کمتر از یک سال از زمان 
فوت صاحب پلاک، موضوع به مراکز شــماره گذاری پلیس راهور ناجا در شــهر محل سکونت 

متوفی نیز اعلام شود.
وی ادامــه داد:  پس از آن ورثه باید با مدارک مربوط به انحصار وراثت به مراکز شــماره گذاری 

و تعویض پلاک مراجعه کرده و درخواست خود برای انتقال پلاک به نام خود را ثبت کنند.

شهروندی از تهران در تماس با پلیس مانع 
خودکشی در کرمان شد

استان  انتظامی  فرماندهی  عملیات  معاون 
کرمان گفت: کاربــران مرکز فوریت های 
پلیســی 110 کرمــان در پــی تماس و 
امدادخواهی یک شــهروند از تهران مبنی 
بر اقدام به خودکشی خواهرش در کرمان، 
با جدیت پیگیر موضوع و مانع از خودکشی 

این خانم شد.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، ســرهنگ 
بدیع الله ســلیمانی افزود: چندی قبل یک 
شــهروند از تهران با مرکــز فوریت های 
پلیسی 110 استان کرمان تماس گرفت و 
در حالی که بشــدت دل نگران و مضطرب 
بود، بیان داشــت خواهرش ســاکن شهر 

کرمان اســت که بــا خوردن قرص، اقدام به خودکشــی کرده و او به جز یک شــماره موبایل 
هیچگونه اطلاعاتی از موقعیت مکانی و وضعیت جسمانی خواهرش ندارد.

وی ادامــه داد: با توجه به اهمیت موضــوع، کاربر مرکز 110 بلافاصله پــس از گرفتن برخی 
اطلاعات، موضوع را به ســرتیم مرکز اعلام و این همکارمان نیز طی تماس تلفنی با این خانم، 
در ابتــدا او را به آرامش دعوت کردند و همزمان با انجام اقداماتی، موقعیت وی را شناســایی و 
خیلی سریع آدرس را به مرکز اورژانس اجتماعی 1۲3 اعلام و در ادامه، این خانم که با مصرف 

قرص اقدام به خودکشی کرده بود به بیمارستان انتقال و از مرگ نجات یافت.
معاون عملیات فرماندهی انتظامی اســتان تصریح کرد:با توســعه هوشمندسازی بیشتر در حوزه 
هــای خدماتی پلیس و با ایجاد زیرســاخت های لازم، از حدود یک ســال قبل امکان تماس 
شــهروندان همه استان های کشــور با مرکز فوریت های 110 دیگر استان ها با گرفتن کد هر 
استان قبل از شماره 110 محقق و این امر باعث شده شهروندان بتوانند موضوعات مرتبط با نظم 

و امنیت مربوط به دیگر استان ها را به پلیس همان استان، گزارش کنند.

خبر

صبح امروز گزارش می دهد

همسان سازی حقوق بازنشستگان؛ یک گام پیش،دو گام پس
ســرویس اجتماعی- حقوق بازنشســتگان 
کشور چند سالی است که به دلیل نوسانات 
اقتصادی و تورم و به تبع آن گرانی های پی 
در پی مایحتاجی که برای زندگی لازم است 
کفاف هزینه های بازنشستگان را نمی دهد و 
این مسئله آن ها را با مشکلات زیادی رو به 
رو کرده است. این موضوع با گرانی های روز 
افزون، شنیده نشدن گلایه ها و خواسته های 
بازنشستگان و مشــکلات دیگر سبب شده 
جمعیت بازنشســتگان کشور به شدت تحت 
تاثیر مشــکلات مالی قرار بگیرند و نسبت 
به حقوق بازنشستگی دریافتی خود اعتراض 

کنند.
بــرای حل مشــکلات مالــی و نارضایتی 
بازنشســتگان از مبلغ حقوق بازنشســتگی 
دریافتــی زمزمه هایی از همســان ســازی 
حقــوق آن ها به میان آمد تا شــکاف ایجاد 
شــده بین حقوق و هزینه های بازنشستگان 
جبران شــود و پس از حــرف و حدیث های 
بسیار سال گذشــته بود که ماده 30 قانون 
برنامه ششم توسعه که از برقراری عدالت و 
نظام پرداخت، رفع تبعیض و متناسب سازی 
دریافت ها و برخورداری از امکانات شاغلان، 
بازنشستگان و مستمری بگیران کشوری و 
لشکری سنوات مختلف صحبت می کرد در 

مسیر اجرایی شدن قرار گرفت.
دو مرحلــه از متناسب ســازی با عزم دولت 
دوازدهم صورت گرفت و بازنشستگان کشور 
بعد از دو مرحله متناسب ســازی و افزایش 
قابل توجه حقوق بازنشســتگی تاثیر مثبت 
آن را در زندگی احســاس کردند و این کار 
مقداری از فشار هایی که از هر طرف زندگی 
آن ها را احاطه کرده بود کاســت.قرار بر این 
شد که همسان ســازی حقوق بازنشستگان 
در مســیر دائمی شدن قرار گیرد که دلایلی 

مانند ایجاد تورم و مشــکل تامین بودجه ی 
این کار فعلا مانع از اجرایی شدن آن  شده 

است.
جبران عقب افتادگی مزدی با همسان 

سازی 
علی دهقان کیا رئیس کانون بازنشســتگان 
و کارگــران تامین اجتماعی در گفت و گو با 
باشگاه خبرنگاران جوان درباره علت مطرح 
شــدن همسان ســازی حقوق بازنشستگان 
گفت: علت مطرح شدن بحث متناسب سازی 
حقوق به دلیل عقب افتادگی به وجود آمده 
در دوره ها ی قبل است شورای عالی کار که 
بر اساس ماده ۴1 قانون کار باید با توجه به 
نرخ تورمی که بانک مرکزی اعلام می کند 
و بر اســاس ســبد هزینه ی خانوار حقوق و 
دستمزد را بررسی و اعلام کند، اما حقوق و 
دســتمزد اعلامی آن ها در چند سال گذشته 

کم تر از هزینه های خانواربوده است.
رئیس کانون بازنشستگان و کارگران تامین 
اجتماعی با اشاره به عدم اجرای درست ماده 
۴1 قانون کار بیــان کرد: در حال حاضر در 
شــرایطی قرار داریم که حداقل حقوق برای 
بازنشســتگان ۴ میلیون و ۲00 هزار تومان 
است، ولی حداقل ســبد هزینه ی خانوار از 
10.5 تا 11میلیون تومان برآورد شده است 
این فاصله ی ایجاد شــده به دلیل این است 
که در شــورای عالــی کار تعیین حقوق به 
شکل دســتوری اجرامی شود بانک مرکزی 
تورم واقعی را اعــلام نمی کند و همین امر 
باعث شکاف ایجاد شده بین سبد معیشت و 

دستمزد شده است.
دهقان کیا بــا تاکید بر اجرای قانون تصریح 
کــرد: فاصله ی ایجاد شــده در هزینه های 
زندگی با حقوق فشار زیادی را روی زندگی 
حقوق بگیران چه در بخش شــاغلین و چه 

در بخش بازنشستگان گذاشته است و کمر 
همه ی آن ها را شکسته است.

رئیس کانون بازنشستگان و کارگران تامین 
اجتماعی با اشاره به تاریخچه همسان سازی 
در کشــور ادامه داد: برای اولین بار بود که 
بعد از انقلاب در اسفند ماه سال 13۹8 دولت 
حقوق شاغلین در بخش کشوری و لشکری 
را 50 درصد افزایش داد با این کار فاصله ای 
بین بازنشســتگان کشــوری و لشکری با 
شــاغلین این بخش زیاد شد به همین دلیل 

مرحله اول متناسب سازی انجام شد.
دهقان کیا اظهار کرد: با وجود اجرای مرحله ی 
اول متناسب ســازی همچنان فاصله ی بین 
آن هــا خیلی زیاد بود به همین دلیل در مهر 
ماه سال 13۹۹ مجددا متناسب سازی انجام 
دادند و در دو مرحله توانســتند تا ۹0 درصد 
آن افزایش که در بخش شــاغلین کشوری 
و لشکری انجام گرفته بود در بازنشستگان 
هم انجام دهند و بعد برای جبران فاصله ای 
که بین بازنشســتگان کشــوری و لشکری 
با تامیــن اجتماعی صــورت گرفته بود دو 
مرحله همسان ســازی حقوق بــرای تامین 
اجتماعی هم انجام گرفت.وی با با بیان این 
که با انجام متناسب ســازی سعی شد تامین 
اجتماعی ها به کشــوری و لشکری نزدیک 
شوند گفت: بر اســاس بررسی هاییکه اول 
فروردین صورت گرفت و طبق اعلام مدیر 
امور مالی آن ها حداقل بگیر های کشوری 3 
میلیون و ۷00 هزار تومان دریافت می کردند 
در صورتی که بر اســاس محاسبه ی کانون 
عالی بازنشســتگان آن ها ۴ میلیون و 500 
هزار تومــان می گرفتد که بعد از بحث های 
زیاد و طولانی قرار شــد به حداقل بگیر ها 

۴ میلیون و ۲00 هزار تومان پرداخت شود.
رئیس کانون بازنشستگان و کارگران تامین 

اجتماعی افزود: اردیبهشــت ما مصوب شد 
که متناسب ســازی که در سال 13۹۹ انجام 
گرفتــه جزو حقوق اســت بنابراین حالا که 
جزو حقوق است باید در سال 1۴00 متناسب 
سازی به اضافه ی حقوقی که داشتند انجام 

شود که این اتفاق افتاد.
دهقان کیــا بــا اشــاره بــه دائمی شــدن 
متناسب سازی حقوق تصریح کرد: اول باید 
دید خواسته ی آن هایی که بحث دائمی شدن 
متناسب سازی را مطرح می کنند چیست مثلا 
بازنشستگان کشوری و لشکری می خواهند 
که اگر افزایشی برای شاغلین این بخش بود 
برای آن ها هم انجام شــود یا نه می خواهند 
که متناسب ســازی که در سال 1۴00 اتفاق 

افتاده ادامه داشته باشد.
وی افزود: در تامین اجتماعی این توافق بین 
کانون عالی بازنشســتگان و سازمان تامین 
اجتماعــی انجام گرفته که متناسب ســازی 
جزو حقوق هست وچون جزو حقوق حساب 
می شــود در ســال 1۴00 مجموعه ی این 
دو مشــمول افزایش بــوده بنابراین از این 
به بعــد هم همین طور اســت اگر منظور از 
دائمی شــدن متناسب ســازی این موضوع 
است که بین تامین اجتماعی و کانون عالی 
بازنشســتگان درباره آن توافق ایجاد شده و 
صورت جلسه نوشــته شده دیگر نمی توانند 
توافقی کــه انجام گرفته و یک ســال هم 

عملیاتی شده را قطع کنند.
بهانه بدهی دولت غیر قابل قبول است

نایب رییس اول کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی نیز در این باره  گفت: تامین 
اجتماعــی موظف به همسانســازی حقوق 
بازنشستگان است و بهانه هایی نظیر بدهی 
دولت نباید مانع از اجرایی شــدن همســان 

سازی باشد.

علــی بابایــی کارنامی، در مــورد ادامه دار 
بازنشســتگان  حقوق  همسانســازی  بودن 
گفت: همسانسازی حقوق بازنشستگان جزو 
مطالبات به حق مردم به ویژه بازنشستگان  
اســت، این مطالبه به حق در بودجه 1۴01  
پرداخت می شود و ادامه دار هم خواهد بود. 
نماینده مردم ســاری و میاندرود در مجلس 
شــورای اســلامی، افزود: دولت باید بدهی 
خــود را به تامین اجتماعــی که حدود ۲50 
هزار میلیارد تومان است، بپردازد. این بدهی 
می تواند به صورت نقــدی و غیرنقدی در 
نظر گرفته شــود، تامین اجتماعی موظف به 
همسان ســازی حقوق بازنشستگان است و 
بهانه هایی نظیر بدهــی دولت نباید مانع از 

اجرایی شدن همسان سازی باشد.
اجتماعی  اول کمیســیون  رئیــس  نایــب 
مجلس، اظهــار کرد: توقعی کــه مردم از 
سازمان بیمه گر تامین اجتماعی دارند، بدون 
بهانه و جــدای از بودجه 1۴01  همســان 
سازی حقوق بازنشستگان را ادامه دهد و در 
کنار آن از دولت باید مطالبات خود را داشته 
باشــد.بابایی کارنامی یادآور شد: کمیسیون 
اجتماعــی مجلس هم مطالبــه گری طلب 
ســازمان تامین اجتماعی را از دولت خواهد 
داشتند و تا آخرین لحظه برای اجرای کامل 
همسان ســازی حقوق بازنشستگان تلاش 

می کند.
نماینده مردم در مجلــس یازدهم در پایان 
خاطر نشــان کرد: در شروع همسان سازی 
حقوق بازنشســتگان؛ کمیســیون اجتماعی 
و ســران ســه قوا تمام تلاش خود را برای 
اجرایی شــدن این مهم خواهند داشــت و 
همچنین بــا پیگیری های صــورت گرفته 
حدود ۶5 هزار میلیارد تومان از بدهی دولت 

به تامین اجتماعی پرداخت شده است.

رایزنی رسیدگی به تخلفات »روانشناس نماها« در فضای مجازی
رئیس ســازمان نظام روانشناســی و مشــاوره کشــور از 
درخواســت این ســازمان برای تشکیل شــعب تخصصی 
رســیدگی به تخلفات مربوط به فعالیت روانشناس نماها در 

فضای مجازی خبر داد.
دکتر محمد حاتمی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به افسار 
گســیختگی ارائه خدمات روانشناســی و مشاوره در فضای 
مجازی و بــه ویژه در دوران پاندمی کووید 1۹، اظهار کرد: 
اکنون در فضای مجازی روانشناس نماها و روانشناسان زرد 
جولان می دهند و در عین حال ســازمان نظام روانشناسی 
و مشاوره کشــور نیز امکانات لازم برای مقابله با این افراد 

را ندارد.
رئیس ســازمان نظام روانشناسی و مشــاوره کشور با بیان 
اینکــه مطابق با قانون این ســازمان می تواند اعضای خود 
و دارندگان پروانه حرفه ای از ســازمان نظام رونشناســی و 
مشــاوره کشــور را به دلیل انجام تخلفات مورد بازخواست 
قــرار دهد و احکامی را برای آنها در نظر گیرد، افزود: با این 
حال بیشــترین تخلفات انجام شــده در حوزه ارائه خدمات 
روانشناسی و مشاوره مربوط به روانشناس نماهایی است که 
عضو سازمان نیســتند و از این رو سازمان نظام روانشناسی 
و مشــاوره کشور تنها می تواند این افراد را به دادگاه صالحه 

معرفی کند.
حاتمی با اشــاره به مکاتبه این ســازمان با قوه قضائیه در 
راســتای فعالیت »روانشــناس نماها«، ادامه داد: این امر را 

بــه عنوان یک معضل مهم با رئیس قــوه قضائیه مطرح و 
صراحتا عنوان کردیم که فعالیت این افراد در فضای مجازی 
به خانواده ها آسیب می رساند و بعضا علیرغم معرفی آنها به 

دادگاه یا دادستانی نیز این افراد منع تعقیب می خورند. از این 
رو از آقای اژه ای درخواست کردیم که شعب تخصصی برای 
رســیدگی به تخلفات روانشــناس نماها در فضای مجازی 

تشکیل شود.
وی با بیان اینکه مقابله با فعالیت »روانشناس نماها« امری 
تخصصی اســت و دامنه آن نیز هر روز وســیع تر می شود، 
تاکید کــرد: نهایتا رئیس قوه قضاییه نامــه ما را به معاون 
اول ارجــاع داده و معاون اول نیز به ادارات کل اســتان ها 
ارجاع داده و گفته اند که در صورت ضرورت با سازمان نظام 
روانشناسی و مشاوره در این راستا همکاری شود. با این حال 
تا کنون پاســخ درستی به ما داده نشــده است. باید در این 
راستا با روسای دادگســتری استان ها مکاتبه کرده و آنها را 
توجیه کنیم که نیاز است یک شعبه تخصصی در هر استانی 

برای رسیدگی به این تخلفات وجود داشته باشد.
رئیس ســازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور همچنین 
ایــن را هم گفــت که با توجــه به دامنه بــالای تخلفات 
روانشــناس نماها در فضای مجازی، تشــکیل این شــعب 
تخصصی در کلان شــهرها بســیار مورد نیاز است چراکه 
بیشــترین تخلفات روانشــناس نماها مربوط به استان های 

تهران، اصفهان، مشهد و آذربایجان شرقی است.

فیلم مربوط به موش های درختی تهران مربوط به ۲سال پیش است واکنش شهرداری به خبر بسته شدن کوهستان
مدیرعامل شرکت ســاماندهی صنایع و مشاغل شهر از 
اجرای طرح ضربتی مقابله با موش در پاییز ســال جاری 
خبــر داد و گفت: پس از اجرای ایــن طرح تماس های 
شــهروندی با ســامانه 1888 درباره مــوش 1۲ درصد 

کاهش یافت.
به گــزارش ایســنا،  قدرت الــه محمدی با اشــاره به 
فیلم منتشر شده در شــبکه های اجتماعی درباره حرکت 
موش های شــهری بر روی درختــان گفت: این فیلم به 
سال 13۹8 مربوط می شــود زمانی که تعداد موش ها به 
دلیل استفاده از سم بی کیفیت افزایش یافته و توزیع سم 

و اقدامات مقابله با موش ها کم اثر شده بود.
وی ادامه داد: با تحقیقات و آزمایشات انجام شده برروی 
چندین نمونه سم در ســال 1۴00 ، سم موثر خریداری 

شده اســت که با وجود کاهش مصرف تا ۶0 درصد، اثر 
گذاری بسیار بالایی هم دارد.

محمدی  با اشــاره بــه اجرای طرح ضربتــی مقابله با 
موش در پاییز امســال گفت: از ۲۲ آبان تا ۶ آذرماه سال 
جاری طرحــی در مناطق ۲۲ گانه برای کاهش جمعیت 
موش های شــهری اجرا شــد که طی آن 1۲ درصد از 
پیام های شهروندان به 1888 در خصوص موش کاهش 

یافت.
وی تاکید کرد: در این طرح ضربتی بیش از 3800 کانون 
وفور موش شناسایی  و نزدیک به ۴000 منفذ با مصالح 
مقاوم بهسازی شــده است. همچنین بیش از 1۲00 تله 
چسبی و 1۹0 کیلوگرم سم شــیمیایی موثر و سازگار با 

محیط زیست شهری توزیع شده است.

رییس مرکز ارتباطات شــهرداری تهران به خبر بسته شدن 
کوه های تهران واکنش نشان داد.

به گزارش ایســنا، مطهــر محمدخانــی در واکنش به خبر 
تعطیلی کوه های تهران در روز جاری )پنجشــنبه( در حساب 
توییتری خود نوشــت:  »شــهرداری تهران کوه ها را تعطیل 
کرده اســت«، باور کنید این عبارت مضحک و سراسر دروغ 
را به عنوان »خبر« منتشــر کرده اند. منشأ شایعه هم داستان 
علمی تخیلی یکی از مدیران دولت قبل و بازنشــر کنندگان 

آن، روزنامه شرق و بی بی سی فارسی اند.
وی در ادامه در توییت دیگری نوشت: »اما چند خط بدیهیات:

 1. شهرداری تهران متولی کوه ها نیست!
۲. مجموعه توچال اساسا متعلق به شهرداری نیست

3. همه پارک های شــهر از پارک تلو در منتهی الیه شرق تا 

کوهسار در غرب که در دامنه کوه های تهران قرار دارند امروز 
به روی شهروندان باز بودند.

۴. تــن گوبلز را بــا تکنیک دروغ بزرگتــان در گور نلرزانید 
دوستان«
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ساخت فیلم زندگی نامه ستاره محبوب هالیوود 
رونی مارا بازیگر آمریکایی قرار است به زودی 
در فیلمی به کارگردانی لوکا گوادانینو )کارگردان 
»مرا به نامت صدا کن« و »سوســپریا«( نقش 

آدری هپبورن را ایفا کند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ورایتی، این فیلم زندگی نامه ای در سرویس اپل 
در مرحلــه پیش تولید اســت و مایکل میتنیک  
این اثر را خواهد نوشت و خود مارا تهیه کنندگی 

فیلم را هم برعهده خواهد شد.آدری هپبورن یکی از مشهورترین چهره های کلاسیک هالیوود 
و برنده اسکار است که در اثار به یادماندنی چون »تعطیلات رومی«، »عشق در بعد از ظهر« 
و »بانوی زیبای من« ایفای نقش کرده و با توجه به سن کنونی مارا احتمالا بخشی از قصه 

در دوران اوج کارنامه هپبورن اتفاق می افتد.

متری شیش و نیم نامزد 
بهترین فیلم خارجی فرانسه

بــه انتخاب 38 منتقــد و روزنامه نگار، »متری 
شــیش و نیم« نامزد بهترین فیلم خارجی سال 
فرانسه شد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از ســینمادیلی کلوب سینه مدیا فرانسه 
که در ســال ۲01۴ توســط ســوفی دولاک و 
لکساندر لیشــان پایه گذاشته شده، متشکل از  آ
38 منتقد و روزنامه نگار ســینمایی است که در 
ابتدای هر ســال میلادی بهترین های سال در 

میان فیلم های اکران شــده را انتخاب و جایزه بهترین فیلم فرانســوی ســال، بهترین فیلم 
خارجی ســال و کشــف بازیگر مرد و زن را بر می گزینند.در انتخاب های امســال این گروه 
فیلم سینمایی »متری شــیش و نیم« ساخته سعید روستایی در میان سه نامزد بهترین فیلم 
خارجی ســال فرانسه قرار گرفته و دو نامزد دیگر »سرزمین آوارگان« ساخته کلوئی ژائو و 
»ماشین من را بران« ساخته ریوسوکه هاماگوچی است.در بخش بهترین فیلم فرانسوی هم 
»اونودو: 10000 شــب در جنگل«، »توهم گمشده« و »رویداد« کاندید شده اند. همچنین در 
این مراســم استعدادهای ســینمایی مرد و زن فرانسه هم معرفی خواهند شد. مراسم رسمی 

اعطای جایزه در روز چهارشنبه ۲۲ دی/1۲ ژانویه برگزار خواهد شد.

فیلم ایرانی برگزیده جشنواره بین المللی 
بلک بورد هند شد

فیلم کوتــاه »گالــو« به کارگردانی کســری 
تیرســحر، برنده جایزه بهترین فیلم جشــنواره 
بین المللی بلک بورد هند شد.به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« و به نقل از ایرنا، فیلم کوتاه گالو 
به نویسندگی اشــکان شریعت و تهیه کنندگی 
و کارگردانی کســری تیرســحر درباره مردی 
روستایی است که به صورت اتفاقی تکه گوشتی 
را می یابد و پس از طبخ آن، متوجه مزه غریبی 

می شود. او در جست و جویی جنون آمیز به دنبال گوشت دیگری می  رود که مزه ای مشابه 
داشــته باشد و این جست وجو ســرآغاز زنجیرهای از فجایع می شود.فیلم کوتاه گالو با بازی 
رامین یحیی زاده در نقش اســحاق و دنیا نصر در نقش ساره، منتخب و برنده جایزه بهترین 
فیلم جشــنواره بین المللی بلک بورد هند Blackboard international film festival بود 
که در تاریخ 31 دسامبر ۲0۲1 برگزار شد و تا ۲ ژانویه ۲0۲۲ ادامه داشت.رقابت در جشنواره 
فیلم جهانی شــهر کن فرانسه World film festival cannes دیگر حضور این فیلم کوتاه 
در جشــنواره های بین المللی است که در تاریخ 1۶ ژانویه ۲0۲۲ در کشور فرانسه برگزار می 
شــود و تا ۲۲ ژانویه ادامه دارد.از جمله عوامل این فیلم کوتاه می توان به تدوین رها واسعی، 
مدیر فیلمبرداری، کســری تیرسحر، مدیرتولید و سرمایه گذار، حســین سقازاده، برنامه ریز، 
کیمیا بختیاریان، طراح صحنه و لباس، یاسمین حریری، دستیار اول فیلمبردار، رضا امیری و 
عکاس، امیرپارســا بنی عامریان اشاره کرد.کسری تیرسحر، آهنگساز، کارگردان، فیلمبردار و 
تهیه کننده ایرانی، دانش آموخته ســینما در دانشگاه صدا و سیمای تهران با فیلم اتاق شماره 
13 فعالیت حرفه ای خود را آغاز کرد که در پس این فیلم نامزد ســه جایزه و برنده سه جایزه 
دیگر شد.وی همچنین داور ۲ جشنواره بین المللی بود و گالو دومین فیلم کوتاه این کارگردان 

جوان است.

جایزه گرمی ۲۰۲۲ به تعویق افتاد
جایزه موســیقی گرمی ۲0۲۲ به دلیل شــیوع 
ویــروس کرونا، برای دومین ســال متوالی به 
تعویق افتاد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از هالیوود ریپورتر، آکادمی رکوردینگ، 
برگزار کننده جایزه گرمی، روز چهارشــنبه )5 
ژانویه، 15 دی مــاه( پس از افزایش موارد ابتلا 
به امُیکرون )جهش جدیــد ویروس کرونا(، در 
سراســر آمریکا، تعویق جایــزه گرمی ۲0۲۲ را 

تایید کرد.این جایزه پیش از این قرار بود در 31 ژانویه )11 بهمن ماه( در لس آنجلس برگزار 
شــود، اما برگزاری آن برای مدتی نامعلوم به تعویق افتاده و هنوز تاریخ جدیدی اعلام نشده 
است.مراســم گرمی سال گذشــته نیز به دلیل شــیوع کووید-1۹، ۶هفته به تعویق افتاد.در 
بیانیه مشــترک آکادمی رکوردینگ با شبکه تلویزیونی صاحب امتیاز پخش این جایزه، آمده 
اســت: پس از بررسی و تحلیل دقیق با مقامات شهری و ایالتی، کارشناسان بهداشت، جامعه 

هنرمندان و همکاران ما، شصت و چهارمین دوره جوایز سالانه گرمی را به تعویق افتاد.
این بیانیه تاکید می کند: اولویت اصلی ما، حفظ ســلامت و ایمنی اعضای جامعه موســیقی، 
مخاطبان حضوری و صدها نفری است که خستگی ناپذیر برای برگزاری این مراسم کار می 
کنند. با توجه به عدم قطعیت اطلاعات درباره سویه امیکرون، برگزاری مراسم در 31 ژانویه 
خطرات زیادی را در بر دارد. مشــتاقانه منتظر برگزاری بزرگترین جشن موسیقی در روزهای 
آینده و در تاریخی هستیم که به زودی اعلام خواهد شد.آکادمی رکوردینگ، در نوامبر ۲0۲1 

فهرست نامزدهای گرمی ۲0۲۲ را اعلام کرده بود. 
بــه گزارش صبح امــروز، جایزه گرمی )Grammy Awards( که بــه جایزه گرامافون هم 
شــهرت دارد توســط آکادمی ملی علوم و هنرهای ضبط طراحی شده است. مراسم اهدای 
جوایز گرمی از سال 1۹58 میلادی آغاز شد و در بین سه مراسم بزرگ موسیقی جهان، مهم 
ترین به حســاب می آید. این مراسم بزرگ اهدای جوایز، ســالانه برگزار می شود که در آن 

هنرمندان محبوب و ممتاز به اجرای موسیقی می پردازند. 
مراســم جایزه گرمی دارای چهار جایزه اصلی است که عبارتند از: جایزه  گرمی آلبوم برجسته 
منتخب ســال، جایزه  گرمی بهترین ضبط منتخب سال، جایزه   گرمی ترانه  محبوب منتخب 

سال، جایزه  گرمی بهترین هنرمند جدید.
علاوه بر این چهار دسته، جوایز ویژه ای نیز در مراسم گرمی اهدا می شود که پنج نوع هستند. 
این جایزه ها عبارتند از:  جایزه اسطوره مراسم گرمی، جایزه یک عمر دستاورد هنری مراسم 
 MusiCares گرمی، جایزه امنا مراســم گرمی، جایزه تالار مشاهیر گرمی، آخرین جایزه نیز

Person of the Year نام دارد.

خبر

بررسی دلایل نفوذ سریال های ترکی در میان خانواده های ایرانی؛

ترویج فرهنگ با ابزار مدرن
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جنگ رسانه ای و مدرن 
الکترونیکی  جهــان 
ســریال های  امروز، 
در  اســت.  تلویزیونی 
این میان کسی نمی تواند 
در  کــه  کنــد  کتمــان 
سال های اخیر استقبال از 
ترکیه  کشور  سریال های 
بین  در  چشمگیری  رشد 
اســت.  داشــته  ایرانیان 
همان ســریال هایی که امروز به بیش از 80 
کشور جهان فروخته و در بیش از 150 کشور 

نمایش داده می شوند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« ســابقه 
تولید سریال در ترکیه به دهه 1۹۹0 میلادی 
برمی گردد که رفته رفته این تولیدات در کنار 
آوردهای مالی توانســت آوردهای فرهنگی 
بــرای ترکیه به همراه داشــته باشــد. آنها 
توانســتند در قالب این ســریال ها موقعیت 
المان های  شــهری، پیشــرفت اجتماعی و 
فرهنگــی و حتی پیشــرفت های زبانی را به 
رخ بکشند. فیلم ســازان ترکیه به مروز نیز 
به خوانش تاریــخ و حتی در برخی موارد به 
تحریف آن روی آورده اند و انواع سریال هایی 
را کــه به لحــاظ تاریخی مرتبط بــا تاریخ 
عثمانیان و ســلجوقیان بودند را تولید کردند 
که حتی در کشــور ما نیز طرفداران بسیاری 
داشــت. به عبارتی آنها با استفاده درست از 
یک دستگاه فرهنگی، به موقعیت اقتصادی 

نیز دست یافتند.
نفوذ سریال های ترکی 

در این میان اما بررســی دلایل نفوذ بالای 
سریال های ترکیه در میان خانواده های ایرانی 
مبحثی اســت که ریشه در بســیاری موارد 
دارد. یک جامعه شــناس فرهنگی در گفتگو 
با »صبح امــروز« می گوید: در یکی دو دهه 

اخیر و با ورود شبکه های پخش سریال های 
خارجی در شبکه های ماهواره ای ایرانی زبان،  
محبوبیت شــبکه های ماهــواره ای در ایران 
شدت گرفت. در همان بازه زمانی نیز صنعت 
ساخت سریال های تلویزیونی در ترکیه رشد 
چشــمگیری داشــت و ســریال های ترکیه 
اکنون در جای جای جهان از شــرق اروپا تا 
خاورمیانه و شمال آفریقا هواداران بسیار پیدا 
کرده است. درست همان موقع که به ناگهان 
»حریم  »فاطمه گل«ها،  ممنوع«ها،  »عشق 
»شرافت«ها،  »کارادایی«ها،  ســلطان«ها، 
»کوزی گونی«هــا،  »برگ ریزان«هــا، 
»روزی روزگاری«ها و »گوزل« ها و.... از راه 

رسیدند.
وضیعی با اشــاره به اینکــه »یکی از دلایل 
استقبال از این سریال ها را می توان پیوندهای 
فرهنگی و همچنین شــباهت های تاریخی و 
اجتماعی مردم ایران و ترکیه دانســت« بیان 
می کند: هرچنــد در مقابل نیز بــا توجه به 
ترکی می توان  محتوای غالب ســریال های 
تفاوت های فرهنگی را دلیل اســتقبال از این 
سریال ها دانســت. به عبارتی مخاطبان این 
سریال ها در کشورهای مقصد آنچه را که در 
فرهنگ و جامعه خود ندارند، در این سریال ها 

جست وجو می کنند. 
وی تاکید می کند: فیلم ســازان ترکیه تعلق 
خاطری به شــخصیت های ملی گرای ترکیه 
ندارند و اصولا به جامعه مســلمان هم کمتر 
فکر می کنند. آنها صرفا به دنبال کسب سود 
هستند و برهمین اساس مسئولان ترکیه به 
سازندگان سریال ها این امکان را می دهند که 
به قیمت ارزآوری، تصویری منفی با داستان 
پردازی مهیج ارائه دهنــد. در واقع از اینکه 
زنــان و دختران را بی وفا و بی حیا و مردان را 

خیانتکار و هوسباز نشان دهند، ابایی ندارد.
تصاویري فانتزي، تخیلي و غیرواقعی

این جامعه شــناس با بیان اینکه »در ترکیه 

ســریال هایي تولید می شــود که تصویري 
مغرضانه از جامعــه را ارائه مي دهد و در آن 
اهانت به ســاحت خانواده و بــی بندوباری 
توســط کارگردان هــا و بازیگرانــي که به 
دنبال ترویــج غربگرایي هســتند، نمایش 
داده مي شود« تصریح می کند: یک بررسي 
میداني نشــان مي دهد تصویري که اغلب 
مخاطبان ســریال هاي ترکیه ای با تماشای 
این ســریال ها پیــدا مي کننــد، تصویري 
کامــلا فانتــزي و تخیلي اســت. در اغلب 
این ســریال ها، بازیگــران لحظه به لحظه 
لباس عوض مي کننــد، همه خانه ها مجلل 
و زیباســت و با مبلماني زیبا و متنوع شکل 
گرفته اســت. همچنیــن مضامینی که در 
ســریال های ترکیه ای تکرار می شــوند، به 
نیت عادی ســازی روابط خــارج از عرف و 
اصول غیرانســانی است. محتوایی همچون 
عشق های 3وجهی، خیانت و خانواده های از 
هم پاشیده، فریب و کینه و انتقام، بزرگنمائی 
های تاریخی و... که در داستانی خوش رنگ 

و رو مخاطب را جذب می کند.
وی تاکید می کند: اما ســوال این اســت که 
آیــا معیارهای اخلاقی تا ایــن حد در ترکیه 
افسارگسیخته است؟ آیا خیانت های عشقی و 
روابط مثلثی در جامعه که به نسبت مسلمان 
زیــادی هم دارد، تا این حد رواج دارد؟ بدون 
شک خیر! چراکه غالبا افراد در جامعه ترکیه 
به ارزش هاي اســلامي، دیني و ملي احترام 
مي گذارند، اما ایــن محتواهای فانتزی چون 
جذاب اســت، دولت اجازه ســاخت می دهد، 
چراکــه تنها بــه دنبال کســب منافع و در 
لایه های زیرین جذب توریســت و گردشگر 

است.
محتوای غیرفرهنگی ترکی که در تناقض 

با جامعه ایرانی
وضیعی می افزاید: درســت در همان زمانی 
که ســریال های ترکی از شبکه هایی خاص 

از ماهواره پخش می شــود، تبلیغات، مربوط 
به فروش آپارتمان و اقامت در ترکیه اســت. 
بنابراین با کمي تامــل مي توان دریافت که 
ترکیه ای هــا به دنبال جذب ســرمایه های 

سرگردان در کشورهای مقصد هستند.
وی یــادآور می شــود: نمایــش محتــوای 
غیرفرهنگی ترکی کــه در تناقض با جامعه 
ایرانی اســت، باعث انحــراف جمعیت مولد 
جامعه از مســیر اصلی به امور غیراعتقادی و 
ارزشی می شــود که در بلند مدت دیگر قابل 
ترمیم نیســت. به عبارتی کم رنگ شــدن 
با تماشای این سریال ها  ارزش های اخلاقی 
در جامعه رواج پیدا می کند و نسل کم تجربه 
ایــن محتواهــای فانتزی را جــدی قلمداد 

می کند.
جلب توجه نامحسوس به جاذیه های 

گردشگری
دانشگاه  استاد  همچنین عبدالحســین لاله، 
معتقــد اســت: یکــی از خصایــص مهم 
ســریال های ترکــی معرفــی جاذبه هــای 
گردشگری و توریستی این کشور به مخاطب 
اســت. از پل بســفروس که تبدیل به نمای 
معرف بسیاری سریال های ترکی شده است 
تا مســجد ایاصوفیه در اســتانبول گرفته تا 
معرفی شــهرهای توریســتی چــون آنتالیا، 
بــودروم و ... با معرفی امکانــات و خدماتی 
که در این مراکز به مســافران داده می شود. 
در واقــع مخاطبان علاوه بــر این که پای 
سریال های ترکی نشسته اند و آن را می بینند، 
به شکل نامحسوسی با جاذبه های توریستی 
این کشور نیز آشــنا می شوند و حتی نسبت 
بــه آن با جزییــات آگاهی پیــدا می کنند و 
تحریک می شــوند تا برای یک بار هم شده 
از این امکانات بهره مند شــوند. همین عامل 
نیز موجب جذب توریســم به این کشور شده 

است.
این مــدرس که دکترای تخصصــی رادیو، 

تلویزیــون و ســینما و دکتــرای تخصصی 
دراماتورژی از دانشــگاه آنــکارا ترکیه دارد، 
در گفتگــو با هنرانلاین مطرح کرده اســت: 
سریال های ترکی در طی سال های اخیر بیش 
از هر چیز به موضوعاتی چون خانواده، عشق 
و نفرت پرداختند و قصه پردازی یکی از ارکان 
اصلی آنها اســت. در واقع فیلمنامه نویســان 
ترکی به درستی به این نقطه رسیدند که باید 
برای مخاطــب قصه تعریف کنند تا او جذب 
این اثر شــود. بنابراین از تمامی ارکان برای 

این امر بهره گرفتند.
وی با اشــاره به دلایل کم رنگ بودن جذب 
مخاطب در ســریال های ایرانی عنوان کرد: 
ســریال های ایرانی این روزهــا بیش از هر 
چیز به معضلات جامعه، درد و غم و سیاهی 
از چهره های جوان  می پردازند. عدم استفاده 
و جدید، نبود رنگ و نورهای گرم و شــاد در 
سریال ها و نداشتن قصه های جذاب عاشقانه 
که همواره مورد توجه خانواده ها بوده اســت، 
باعث شــده تا ما از این مســیر خارج شــده 
و نتوانیــم آن طــور که باید حتی در کشــور 
خودمان در جذب مخاطب موفق عمل کنیم.

و در آخر...
بــدون تردیــد در صورتــی کــه محتوای 
جهت  در  جمعــی،  رســانه های  برنامه های 
منفی باشد، به طور قطع آینده امیدوار کننده 
و خوبی برای مخاطب کم ســن و سال رقم 
نمی خــورد؛ چراکــه فروپاشــی کانون گرم 
خانواده ها، بی حیایی، بلوغ زودرس و... تبعات 
تماشای ســریال هایی است که با فرهنگ ما 
همخوانی ندارد. در پایان نیز این پرســش به 
وجــود می آید که چرا توجه به غنای فرهنگ 
ایرانی و اســلامی، وضعیت سریال  ســازی 
داخلی در کشــور ما آنقدر ایده آل نیست که 
بتوانیم بســیاری از ســریال های خود را در 
زمره کالاهای صادراتی قرار دهیم و با اینکار 

فرهنگ و کشور خود را معرفی کنیم؟

سبقت سریال های خارجی در تلویزیون رئیس سازمان سینمایی از اکران مستند حاج قاسم قدردانی کرد

این شب ها شاهد سبقت ســریال های خارجی بر سریال های 
ایرانی در شبکه های مختلف تلویزیونی هستیم به صورتی که 
سه شبکه به صورت همزمان در حال پخش سریال های شبانه 
خارجی و آنتن دو شــبکه به سریال های ایرانی اختصاص پیدا 
کرده است.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، 
این که ســه شبکه یعنی شــبکه های ۲، ۴ و 5 همزمان آنتن 
خود را به سریال های خارجی اختصاص دهند، اتفاقی کم سابقه 
است.ســریال امداد کوهســتان به کارگردانی دریک پینتکا، 
در ســری جدید که محصول ۲01۹ آلمان اســت به موضوع 
امدادرسانی می پردازد. این سریال از شنبه تا چهارشنبه ساعت 

۲1:30 از شبکه ۲ در حال پخش است.
پخش ســریال چهار قســمتی نامیبیا؛ مبارزه برای آزادی از 
بامداد شــنبه، 11 دی آغاز شده اســت. پیش از این شبکه ۴ 
سریال خارجی هفت قسمتی بلندترین صدا به کارگردانی کری 
اسکوگلند را در حال پخش داشت.با پایان مجموعه تلویزیونی 
روزگار جوانی، شــبکه 5 سریال خارجی باج را روی آنتن برد.

سریال باج که محصول ۲01۷ کشورهای کانادا، فرانسه، آلمان 
و آمریکاست و به کارگردانی اریک کن یول تهیه و تولید شده 
است.این در حالی است که شبکه های 1 و 3 به سریال های 

ایرانی اختصاص دارد.شبکه 1 سریال 3۴ قسمتی بعد از آزادی 
به کارگردانی محمدعلی باشــه آهنگر و تهیه کنندگی سعید 
ســعدی را روانه آنتن کرده است.شبکه 3 دو سریال برف بی 
صدا می بارد به کارگردانی پوریــا آذربایجانی و تهیه کنندگی 
محمدرضا شــفیعی و پلاک 13 به کارگردانی آرش معیریان 
را در حال پخش دارد.گروه فیلم و ســریال شــبکه 5 از جمله 
گروه های فعال بوده و سریال های زیادی را تولید کرده است. 
در سال جاری از همین شبکه شاهد پخش سریال هایی چون 
روزگار جوانــی، زن زندگی، مرد زندگی، روزهای آبی و نوروز 
رنگی بودیم.حتی شــبکه ۴ نیز ســابقه تولید سریال ایرانی را 
دارد. مجموعه نمایشی رازهای یک خانه به کارگردانی حمید 

لبخنده اوایل دهه ۹0 در شبکه چهار سیما تولید شد.
با توجه به آن که ســریال های ایرانی در مقایسه با خارجی ها 
طرفداران بیشــتری دارند، ضروری است مدیران سیما توجه 

بیشتری به چرخه سریال سازی داشته باشند.
بعضا شــاهد بودیم که همزمان ۴ ســریال جدیــد ایرانی از 
شبکه ها در حال پخش بوده اســت. توزیع سریال ها در طول 
سال باید به گونه ای باشــد که مخاطبان با آنتن های خالی از 

سریال های داخلی مواجه نشوند.

محمد خزاعی، رئیس ســازمان ســینمایی در پی اســتقبال 
گســترده مردم و خانواده ها از »مستند قاسم« در سینماهای 
کشــور در دومین ســالگرد عروج ملکوتی ســردار دل ها، از 
همکاری و تعامل مراکز مختلف فرهنگی و سینمایی در این 

اقدام ملی و ادای دین به سردار شهید قدردانی کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از هنرآنلاین، در 
این پیام آمده اســت: »بدون تردید، حاج قاسم یک شاخص 
و یک نماد اســت- نمــادی از پایداری و بصیــرت در برابر 
تروریســم و استکبار. یک قهرمان ملی ماندگار در تاریخ این 
سرزمین است. نسل های آینده باید به خاطر داشته باشند که 
در روزگار سخت و گردنه های صعب انقلاب اسلامی سربازی 
فداکار با عهد و پیمانش، با شــخصیت بارز و برجسته اش، با 
تواضع، تقوا و ولایت مندی و با جانش در برابر نظام ســلطه 
و قدرت های متجاوز و تحجر ســیاه ایســتاد و در قلب یک 

ملت جاودانه شد.
در این راســتا، سینما، رسالتش ســنگین تر است. سینما که 
خود امروز از فقر قهرمان رنج می کشــد بــه پیوند با مکتب 
شــهید سلیمانی نیازمند است هم به نسبت دمیده شدن روح 
قهرمانی بر پیکره آن و هم به دلیل التزام به همراه شــدن با 
طیف گســترده جامعه. تجربه نمایش »مستند قاسم« که در 
یک روز میهمان دل های مردم شــد نشان داد وقتی نگاه و 

انتخاب درست باشد مردم از آن با شکوه همراه می شوند.

سینمای ایران به حاج قاســم و قهرمانان مکتب حاج قاسم 
نیــاز دارد، از آن رو که به حضــور و همراهی میلیونی مردم 
و خانواده ها محتاج اســت. تجربه »مستند قاسم« نشان داده 
است سینمای ایران در نهضت تولید محتوا به تحول در افق 

نگاه نیاز دارد.
 به ســهم خودم از همه کسانی که در این حرکت سراسری 
همراه و همدل شدند-  از مســئولان سازمان صدا و سیما، 
حوزه هنری، مرکز مســتند حقیقــت، مدیران کل فرهنگ و 
ارشاد اســلامی، خانواده سینما، مدیران ســینماها، شورای 
صنفی اکران، انجمن ســینماداران، از همکارانم در سازمان 
ســینمایی، مدیران دفاتر ســینمای جوان و حضور چشمگیر 

مردم در سالن های سینما .... تشکر و قدردانی می کنم. 
به طور قطع، رویکرد ســازمان سینمایی حرکت و تداوم این 
مســیر خواهد بود و از همه خالقان آثار و مراکز فعال در این 
زمینه برای عرضه آثارشــان حمایت خواهیم کرد. اجرتان با 
شهدا/ الحَمدُ اللهِ الذی اکرم المُستشهدینَ فی سَبیله. الَحمدُ 
لله الذی رزقنا الشهادة فی سَبیله. الَحمدُ للهِ الذی رزقنا الجَهاد 

فی سَبیلِ الِاسلام«
»مستند قاسم« همزمان با دومین سالگرد سردار شهید حاج 
قاســم سلیمانی، از سوی سازمان سینمایی با همکاری حوزه 
هنری در برنامه ای سراسری برای اکران در سینما های کشور 

در نظر گرفته شده است.
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استاندار خراسان شمالی: برای انتصابات 
تحت فشار نیستم

استاندار خراسان شــمالی با تاکید بر اینکه هیچ 
مسئولی نمی تواند در انتصابات دخالت کند، گفت: 

اعمال فشار برای انتصابات را تأیید نمی کنم.
به گزارش خبرنگار مهر، محمدرضا حســین نژاد 
پیش از ظهر چهار شنبه در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: به عنوان نماینده دولت در خراســان شمالی 
می گویم هیچ فردی نمی تواند روی استاندار برای 

عزل و نصب نفوذ داشته باشد.
استاندار خراسان شمالی گفت: استاندار می تواند از نظرات استفاده کند و بعد از بررسی ها شخص 

مد نظر را انتخاب کند.
وی افزود: اعمال فشار برای انتصابات را تأیید نمی کنم.

مبارزه با رانت در دستور کار است
رئیس کل دادگســتری خراســان شمالی با بیان 
اینکه مبارزه با رانت و فساد در دستور کار دستگاه 
قضایی استان است، گفت: مدیران مراقب اقدامات 
خود باشــند زیرا مردم و نظام دیگر تحمل فساد 

را ندارند.
به گــزارش خبرنگار مهر، حجت الاســلام رضا 
براتی زاده صبح چهار شــنبه در شــورای اداری 
خراسان شــمالی که در سالن جلسات استانداری 

برگزار شد، اظهار کرد: راهبرد دستگاه قضائی مبارزه جدی با فساد و رانت است و این مسئله در 
دستور کار استان قرار دارد.

رئیس کل دادگستری خراسان شــمالی گفت: فساد و رانت در گذشته اعتماد مردم را نسبت به 
مسئولان و کارگزاران کاهش داده است.

وی افزود: از باب پیشگیری اعلام می کنیم که نباید مجدداً دچار این آسیب ها شویم.
حجت الاسلام براتی زاده گفت: مدیران مراقب اقدامات خود باشند زیرا مردم و نظام دیگر توان 

تحمل فسادها را ندارند.
رئیس کل دادگستری خراسان شمالی تصریح کرد: حرف و سخن دستگاه قضا قطعی است لذا 

علاوه بر محافظت از مدیران، با فساد برخورد می کنیم و این برخورد هیجانی نیست.

 تشرف ۱۵۰۰ زائر پیاده عراقی 
به حرم مطهر رضوی

همزمان با شب شهادت ام ابیها، حضرت فاطمه 
صدیقه)س( کاروان 1500 نفــره از زائران پیاده 

کشور عراق به حرم مطهر رضوی مشرف شدند.
این کاروان بزرگترین کاروان پیاده کشــور عراق 
اســت که شنبه 11 دی ماه با هدف احیاء مراسم 
عزاداری فاطمی در حرم مطهر رضوی از نیشابور 
به سمت مشــهد مقدس راهی شدند و پس از ۴ 
روز پیاده روی شب گذشته 15 دی ماه و همزمان 

با شب شهادت حضرت فاطمه)س( به آستان ملک پاسبان رضوی رسیدند و با استقبال خدام امام 
رضا)ع( در رواق دارالمرحمه حرم مطهر رضوی به سوگواری پرداختند.

دراین مراسم عزاداران فاطمی با نوای وای مادرم وای مادرم بر سر و سینه زدند و در غم شهادت 
حضرت امُ ابیها به روضه خوانی، مداحی و سینه زنی پرداختند.

بر اساس گزارش روابط عمومی آستان قدس رضوی، مراسم استقبال از این عزاداران و همچنین 
اجرای برنامه های فرهنگی و مذهبی به همت مدیریت زائران غیرایرانی معاونت تبلیغات اسلامی 

آستان قدس رضوی اجرا شد.

 فرودگاه بجنورد به خودروی کف ساز 
مجهز شد

مدیر فرودگاه بین المللی بجنــورد از خرید یک 
دستگاه خودروی کف ساز برای این فرودگاه خبر 
داد.ابراهیم قدمگاهی در گفت و گو با ایسنا، اظهار 
کرد: این خودرو با رقم اعتباری ۲0 میلیارد تومان 

خریداری شده است.
وی افزود: این دستگاه به خاطر افزایش و ارتقای 
باند فرودگاه خریداری شــده و بــه ناوگان آتش 

نشانی این فرودگاه اضافه شده است.
قدمگاهی ادامه داد: در گذشــته از این نوع خودرو، دو دســتگاه وجود داشت اما آن ها قدیمی و 
فرسوده شده اند.وی اظهارکرد: علاوه بر آن چندی پیش نیز برای این فرودگاه دستگاه برف خور 

خریداری و آن نیز به مجموعه ناوگان آتش نشانی فرودگاه اضافه شد.
این مقام مسئول از خرید دستگاه جارو برای سطوح پروازی این فرودگاه خبر داد و گفت: با استفاده 

از این دستگاه، آشغال و سنگلاخ های ریخته شده بر روی باند فرودگاه جمع آوری می شود.
وی افزود: قبل از خرید این وســیله حدود ۲0 کارگــر در هر مرتبه بر روی باند می رفتند و کار 

پاکسازی را انجام می دادند.

تدوین سند تدبیر آب گناباد 
ســند تدبیر آب شهرســتان گناباد بــا محوریت 
فرمانــداری و ســایر ســازمان ها و ذی نفعان و 
همچنین بــا پیگیری امــور آب و فاضلاب این 

شهرستان تدوین می شود.
سرپرســت امور آب و فاضلاب شهرستان گناباد 
ضمــن اعلام ایــن خبر افزود: با توجــه به بروز 
بحران های جدی در حوزه آب شهرستان می طلبید 
یک سند بالادســتی و فراگیر در راستای استقرار 

مدیریت اســتراتژیک آب و استفاده از تمام ظرفیت ســازمان ها و بخش های مختلف دولتی و 
غیردولتی در بهبود روند کنونی برای دستیابی به اهداف مطلوب تدوین شود.

جواد سالاری عنوان کرد: با تدوین این سند دغدغه بحران آب به  طور جدی تر برای متولیان امر 
تبیین و راهکارهای مناسب نیز اتخاذ خواهد شد.

وی گفت: نشست های متعددی در این خصوص برگزار شده است که معتقدیم این امر تا تدوین 
نهایی سند تدبیر آب باید ادامه داشته باشد.

سالاری تدوین این سند را گامی موثر در راستای پیاده سازی مدیریت مشارکتی و جامع در جهت 
پایداری منابع آبی و کمک برای جلوگیری از بحران های آتی در آینده شهرستان اعلام و پیش 

بینی کرد سند تدبیر آب شهرستان گناباد در یک بازه زمانی ۶ ماهه تهیه و رونمایی می شود.
از چندی پیش دبیرخانه مرتبط با این رویداد مهم در فرمانداری مستقر و کمیته های مربوطه نیز 

تشکیل شده است.
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مدیـر عامـل شـرکت آب منطقه ای خراسـان شـمالی گفـت: اختصاص آب از سـدها 
بـرای کشـت بهـاره در این اسـتان نخواهیم داشـت.

سـید عقیـل مرتضـوی در گفـت و گو با ایسـنا، با اشـاره به کاهش شـدید بارندگی ها 
و خشـک شـدن آب سـدهای اسـتان اظهـار کـرد: اگر روند عـدم بارش هـا به همین 
شـکل ادامـه یابـد، اختصـاص آب از سـدها بـرای کشـت بهاره در خراسـان شـمالی 

نخواهیم داشـت.
وی افـزود: اختصـاص آب برای کشـت پاییزه امسـال نیز طبق برنامه ریـزی قبلی در 

حال انجام اسـت و تغییری در آن ایجاد نشـده اسـت.
مرتضـوی ادامـه داد: در حال حاضر میانگین آب موجود در سـدهای اسـتان ۲۷ درصد 

است.
وی افزود: هم اکنون بیشترین آب در سد شیرین دره مانه و سملقان وجود دارد که حجم آب موجود 50 درصد است.

ایـن مقـام مسـئول بـا بیان اینکه سـدهای بارزوی شـیروان و بیدواز اسـفراین کمتریـن آب را دارند، گفت: هم اکنـون میزان آب 
موجود در سـد بیدواز اسـفراین فقط سـه درصد اسـت.

نماینده مردم شیروان در مجلس شورای اسلامی گفت: اجرای برخی از پروژه ها به علت 
نبود آب در خراســان شمالی قفل شده است.علی جدی در جلسه شورای اداری که 15 
دی در استانداری برگزار شد، با اشاره به اینکه در حوزه تامین آب در این استان باید به 
صورت جدی تر عمل شود، اظهارکرد: در حال حاضر اجرای پروژه در برخی از شهرستان 
های استان معطل اختصاص یک لیتر آب در ثانیه می ماند.وی افزود: بنابراین در اجرای 
پروژه آب سرانی باید سرعت بیشتری بخشیده شود و وزارت نیرو نیز مکاتبات لازم برای 

اختصاص یک هزار و 500 میلیارد تومان اعتبار از محل تهاتر را نیز انجام داده است.
جدی با بیان اینکه سفر دکتر رئیسی به خراسان شمالی در آینده نزدیک اتفاق خواهد 
افتاد، ادامه داد: موضوع انتقال آب ســرانی یکی از مباحثی اســت که باید در این سفر 

مصوب و دنبال شود.وی با اشاره به اینکه پروژه های راه آهن و آزادراه بجنورد و مشهد از دیگر پروژه هایی است که باید در سفر 
رئیس جمهور به استان پیگیری شود، اظهارکرد: پروژه راه آهن استان را از طریق وزارت مربوطه پیگیری کردیم و در نهایت نامه ای 
از ســوی وزارت خانه با تعیین اولویت به معاون اول رئیس جمهور ارسال شد و اکنون در مرحله نهایی انعقاد قرارداد قرار دارد.وی 
افزود: استان تقاضا دارد آزادراه مشهد قوچان، تا بجنورد نیز ادامه داشته باشد و آستان قدس در این حوزه اعلام آمادگی کرده است.

کمبود آب برای کشت بهاره در خراسان شمالی  اجرای برخی از پروژه ها به علت نبود آب در خراسان شمالی قفل شده است

کارگروه ملی زیارت پس از دو سال وقفه برگزار شد

رییس جمهور:شرایط زیارت ارزان فراهم شود
 نشست شورای )کارگروه( ملی زیارت پس از ۲ سال وقفه 
با حضــور رییس جمهوری، برخی از وزیران و مســوولان 
خراسان رضوی در حرم مطهر رضوی برگزار و درباره زمینه 
های تســهیل رفت و آمد و کاهش هزینه های تردد زائران 
تصمیم گیری شد.آیت الله سیدابراهیم رییسی روز جمعه در 
این نشست با تاکید بر تسهیل تردد زائران از مبدا تا مقصد 
گفت: لازم است هزینه سفرهای هوایی و زمینی و اسکان 

زائران ارزان تمام شود.
رییس جمهوری با اشــاره به ظرفیت عظیم زیارت و نقش 
مهــم آن در ارتقــای اخلاق و معرفــت و فرهنگ، گفت: 
اقتصاد زیارت موضوع مهمی است و آنچه که باید سرلوحه 
کار شــورای ملی زیارت قرار گیــرد، نحوه ارتباط فرهنگی 
و اقتصادی با موضوع زیارت اســت تــا وظیفه هر یک از 

وزارتخانه ها در این زمینه مشخص شود.
آیت الله رییسی با اشــاره به اهمیت نقش رسانه و هنر در 
ترویج فرهنگ زیارت، اظهار داشت: وزارتخانه های فرهنگ 
و ارشاد اسلامی، میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
و سازمان صدا و سیما لازم است که ارتباط جدی و موثرتری 

با مساله زیارت پیدا کنند.
اســتاندار خراســان رضوی نیز درباره مهمترین مصوبات 
نخســتین نشست شــورای ملی زیارت گفت: نظر به سفر 
غیررسمی ریاست جمهوری به مشهد مقدس، پیشنهاد شد 
که شــورای عالی زیارت با حضور آیت الله رییسی همزمان 
با این سفر برگزار شود که مورد موافقت ایشان قرار گرفت.

یعقوبعلی نظری افزود: امروز نشست شورای ملی زیارت با 
حضور رییس جمهوری، تولیت آستان قدس رضوی، نماینده 

ولی فقیه در اســتان و تعــدادی از وزرای مرتبط با موضوع 
زیارت، معاونان رییس جمهوری و اســتانداران سه استان 
زیارتی خراســان رضوی، قم و فارس و مســوولان محلی 

برگزار شد.
وی بیان کرد: این نشســت مصوبات بسیار خوبی در بخش 
خدمــات دهی به زائران، حمــل و نقل و مباحث مربوط به 
زیرساختهای زیارت داشت و در عین حال بر تشکیل کمیته 
فرهنگــی به نحوی که وزارتخانه هــای مرتبط با موضوع 
فرهنگی و نرم افزاری فعالانه کار خود را دنبال کنند، تاکید 
شد.نظری افزود: همچنین مقرر شد  نشست این شورا سالی 
حداقــل یک مرتبه با حضور رییس جمهوری یا معاون اول 

ایشان تشکیل شود.
وی از جمله مصوبات نشست شورای ملی زیارت را تسهیل 

در زیارت زائران از اقصی نقاط کشور توسط قطار با حداقل 
زمان و مقرون به صرفه بودن سفر، تسریع در احداث جاده 
های در حال احداث بویژه توســعه خدمات زیرســاختی در 
ارتبــاط با ریل و راه آهن و حتی حمــل و نقل های درون 
شهری این زمینه برای حضور زائران در مشهد، قم و شیراز 

برشمرد.
به گزارش صبح امروز نخستین نشست شورای ملی زیارت 
1۲ مصوبه برای آســان شــدن زیارت اماکن مقدسه برای 

شیعیان و مسلمانان داخل و خارج از کشور داشت.
شــورای ملی زیارت از هشــتم آبانماه سال 1388 کار خود 
را آغاز کرده اســت و امروز اولین بار بود که نشســت این 
کارگروه با حضور ریاست جمهوری برگزار و مصوبات قبلی 

آن مرور شد.

نماینده مردم بجنورد، مانه و سملقان، راز و جرگلان، گرمه و جاجرم و مانه و سملقان گفت: خراسان شمالی با 
کمبود جدی نیروی متخصص در حوزه بهداشت و درمان مواجه است.

دکتر سید محمد پاکمهر در گفت و گو با ایسنا اظهارکرد: اگر بناست مدیریت و تامین تمام کادر درمان بیمارستان 
صحرایی راز و جرگلان به این نهاد واگذار شود، به طور قطع باید وزارت بهداشت کمک کند.

وی تاکید کرد: بضاعت دانشــگاه علوم پزشکی اســتان برای تامین نیروی متخصص بیمارستان صحرایی راز 
و جرگلان کافی نیســت زیرا حجم کار نیز بســیار بالاست.نائب رئیس کمیســیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی با بیان این که مدیریت بیمارستان مستلزم صرف هزینه های زیادی است، افزود: تامین نیروی 
متخصص کافی برای چهار شیفت کاری و پرداخت هزینه های جاری باید با حمایت ویژه وزارتخانه انجام شود.
وی با بیان این که خراســان شمالی از جمله استان های مواجه با کمبود نیروی بهداشت و درمان است، افزود: 
واگذاری مدیریت بیمارستان به دانشگاه علوم پزشکی بدون حمایت و مساعدت وزارتخانه مشکلات زیادی برای 

دانشگاه به دنبال خواهد داشت.
پاکمهر با بیان این که در جلسه ای با حضور وزیر بهداشت و سرپرست دانشگاه علوم پزشکی درخصوص تامین 
نیروی متخصص بیمارستان نیز گفت و گو شده است، عنوان کرد: مساعدت برای تامین نیروی بیمارستان مذکور 

در این جلسه مطرح و پیگیری شده است.
وی در بخش دیگری از توضیحات خود با بیان این که چگونگی تامین نیروی انسانی بیمارستان صحرایی راز و 
جرگلان به نوع توافق اولیه بستگی دارد، افزود: باید مشخص شود که برای تامین نیروی انسانی چنین بیمارستان 
هایی، آیا در سطح کلان توافقاتی بین ارتش و وزارت بهداشت وجود دارد و یا در هنگام فرآیندهای اولیه احداث 

بیمارستان راز و جرگلان با دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی نیز توافق شده است یا خیر.
این نماینده مجلس اضافه کرد: گاهی ارتش بیمارستان صحرایی احداث و تجهیز می کند و خود عهده دار تامین 
و نیروی انســانی متخصص و کادر درمان می شــود، اما گاهی طبق توافقاتی با وزارت بهداشت و درمان، فقط 
بیمارستان صحرایی را احداث می کنند و مدیریت، راهبری و تامین تمام نیروهای متخصص را وزارت بهداشت 

و درمان انجام می دهد.
وی ادامه داد: بنابراین استانداری باید روشن کند که آیا دانشگاه علوم پزشکی زمان کلنگ زنی حضور داشته و 

یا توافقی در این خصوص با دانشگاه انجام شده است یا خیر.
وی با بیان این که این بیمارســتان اولین بیمارســتان صحرایی احداث شده در کشور نیست، تاکید کرد: روال 

همیشگی تامین نیرو در چنین بیمارستان هایی در کشور باید بررسی و مطابق با آن و توافقات عمل شود.
پاکمهر بیمارستان صحرایی بنا شده را ظرفیتی برای منطقه محروم راز و جرگلان دانست و ادامه داد: طبق آنچه 
تاکید شد اگر توافق کلی در این خصوص بین وزارتخانه و ارتش وجود دارد، استان نیز مطابق آن عمل خواهد 
کرد، اما اگر شیوه متفاوتی وجود دارد باید بررسی شود.وی با بیان که هدف ارائه خدمت است، تصریح کرد: ما 
نیز کمک می کنیم تا با بهره گیری از ظرفیت موجود خدمات قابل قبولی به مردم این منطقه محروم ارائه شود.

شهردار مشــهد گفت: در روزهای آتی میدان 
شــهدا آماده بهره برداری از بزرگترین حسینیه 
مسقف با مســاحت 38 هزار متر مربع خواهد 
شد.سید عبدالله ارجائی در حاشیه مراسم تشییع 
و تدفین شهدای گمنام در عرصه میدان شهدا، 
اظهار کرد: میدان شــهدای مشهد مقدس یاد 
آور هویت تاریخی و رشــادت های فوق العاده 
زیاد مردم با بصیرت مشــهد در دوران انقلاب 
اســلامی اســت.وی افزود: در دوران انقلاب 
اســلامی و به منظور پیــروزی انقلاب مردم 

مشهد تعدادی زیادی شهید را در این میدان تقدیم اسلام و انقلاب کردند.شهردار مشهد بیان کرد: آنچه امروز 
بعد از ۴3 ســال رخ می دهد، بازگشت »میدان شهدا« به »شهدا« اســت. این میدان در ابتدای انقلاب کانون 
مبارزات مردم علیه رژیم ســتم شــاهی بوده و امروزه با دفن این سه شهید، به هویت خود بازمی گردد.ارجائی 
خاطرنشان کرد: همچنین در روزهای آتی میدان شهدا آماده بهره برداری از بزرگترین حسینیه مسقف با مساحت 
38 هزار متر مربع خواهد شد.در بخش دیگری از این مراسم، حسن موحدیان، رئیس شورای اسلامی شهر مشهد 
ضمن عرض تســلیت به مناسبت شهادت حضرت فاطمه زهرا و زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدا بالاخص 
شهید سردار حاج قاسم سلیمانی اظهار کرد: در روز شهادت حضرت زهرا مراسم خاکسپاری شهدا انجام می شود.

وی افزود: نام یکی از بزرگترین میدان های شهر مشهد، میدان شهدا است اما هیچ المانی از شهدا در این میدان 
دیده نمی شــود، به همین دلیل بنیاد حفظ و نشر آثار و ارزش های دفاع مقدس با همکاری استانداری خراسان 
رضوی تصمیم گرفتند پیکر مطهر چند شهید در این مکان دفن شود. ما نیز به عنوان مدیریت شهری وظیفه 
داشتیم به این امر کمک کنیم.رئیس شورای اسلامی شهر مشهد در پایان از خداوند متعال خواست تا همه شهدا 
را با اولیا الله و ما را با شهدا محشور کند.حسین باغگلی، رئیس سازمان فرهنگی و اجتماعی شهردار مشهد نیز در 
این مراسم  اظهار کرد: امروز موفق به تدفین سه شهید گمنام با کمک همه دوستان در بخش های مختلف در 
میدان شهدا شدیم.وی افزود: هدف از اجرای این برنامه زمینه سازی برای هویت پیدا کردن میدان شهدا است.

معاون شهردار و رئیس سازمان فرهنگی و اجتماعی شهرداری مشهد بیان کرد: باتوجه به اینکه در موقعیتی که 
امروز شهدا تدفین شدند، در آینده فضای بهره برداری فضای زیرین میدان شهدا است، فضای فرهنگی مطلوبی 
پیشاپیش فراهم شده و در سطح میدان شهدا نیز فضاسازی مطلوب انجام می شود.باغگلی خاطرنشان کرد: از 
این پس میدان شهدا به معنای واقعی کلمه میدان شهدایی است که حضور دارند در گذشته میدان شهدایی بود 
که در مقطعی در این مکان به شهادت رسیدند، اما امروز میزبان سه تن از شهدا به صورت دائم است و از این 
پس برنامه های فرهنگی مشهد و میدان شهدا بر مدار این موقعیت تنظیم شده برنامه ریزی و پیگیری خواهد شد .
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توسعه روابط خراسان رضوی با استان عالمیه عراق
استاندار استان عالمیه )بغداد( عراق و استاندار خراسان رضوی با 
یکدیگر دیدار و گفت وگو کردند.به گزارش صبح امروز به نقل از 
استانداری ، محمد جابر العطا استاندار استان عالمیه)بغداد( عراق 
و یعقوبعلی نظری استاندار خراسان رضوی در محل دفتر استاندار 
با یکدیگر دیدار و گفت وگو کردند. یعقوبعلی نظری اظهار کرد: 
رابطه بین ملت عراق و مردم ایران یک رابطه اعتقادی، تاریخی 
و همسایگی اســت. لذا این رابطه هیچوقت گسستنی نیست. 
استاندار خراسان رضوی با بیان اینکه »عتبات عالیات« در دل 
های ایرانیان است، افزود: این رابطه اعتقادی باعث شده ، مردم 

ایران و عراق همواره در کنار هم باشــند. وی ادامه داد: شهید 
سلیمانی و شهید ابومهدی المهندس یک نمونه و الگوی بسیار 
عالی در مبارزه با تروریســم بودند. نظری خاطرنشان کرد: ما 
امیدواریم که هر روز رابطه اعتقــادی بین ایران و عراق بهتر 
و گسترده تر شــود  و همچنین در این راستا امیدواریم روابط  
اقتصادی دو کشــور نیز گســترش پیدا کند. استاندار خراسان 
رضوی تاکید کرد: ما تلاش می کنیم از امکانات دو کشور برای 
حل مسائل و برطرف سازی مشکلاتمان استفاده کنیم. در این 
بین آمادگی داریم از تجربیات دو کشــور بیشتر بهره مند شویم 

و همچنین خواهان گســترش موضوع زیارت هستیم. محمد 
جابر العطا هم در ابتدای این دیدار اظهار کرد: ســالروز شهادت 
سردار قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس را تسلیت می گویم. 
این دو شــهید والامقام نقش بسیار مهمی در سیاست خارجی 
و داخلی دو کشــور ایفا کردند و ما هیچوقت آنان را فراموش 
نمی کنیم. اســتاندار استان عالمیه )بغداد( عراق افزود: شهادت 
این دو بزرگوار در یک مکان نشــان می دهد، روابط دو کشور 
ایران و عراق بسیار با یکدیگر نزدیک است. وی ادامه داد: این 
روابط بین مردم دو کشور در جریان بوده و باعث می شود دل ها 

به یکدیگر بسیار نزدیک شود. اعتقاد داریم کشور ایران موقعیت 
بسیار اســتراتژیکی در منطقه دارد و نقش بسیار مهمی برای 

نیروهای مقاومت ایفا می کند.
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 هفته چهاردهم لیگ برتر

 کورس سرخابی ها و سپاهان
 برای قهرمانی نیم فصل

دیدارهای هفته چهاردهم لیگ برتر شنبه در اولین روز کاری هفته و همگی بازهم در یک روز 
برگزار می شــود.دیدارهای هفته چهاردهم لیگ برتر شــنبه در اولین روز کاری هفته و همگی 
بازهم در یک روز برگزار می شود. هفته ای ماقبل از نیم فصل که سه تیم استقلال، پرسپولیس 

و سپاهان برای رسیدن به عنوان تشریفاتی قهرمانی نیم فصل بایکدیگر در کورس هستند. 
نگاهی به این مسابقات می اندازیم؛

پدیده – پرسپولیس؛ پنجمین برد متوالی سرخپوشان؟
پدیده ضعیف ترین و آخرین تیم جدول لیگ این هفته میزبان بدهکارش تیم پرسپولیس است! 
باشگاه پرسپولیس هنوز مبلغ انتقال یحیی گل محمدی را به این باشگاه مشهدی نداده و مدیران 
تیم پدیده از این بابت خیلی شــاکی هســتند. تیم  حال حاضر پدیده  با تیمی که گل محمدی 
ســرمربی اش بود زمین تا آسمان تفاوت کرده است. تیمی که در لیگ برتربیست و یکم هنوز 
بردی به دست نیاورده و با ۲0 گل خورده ضعیف ترین خط دفاع و با 3 گل زده بدترین خط حمله 
لیگ را در اختیار دارد. مشخص نیست این تیم می تواند مقابل قهرمان پنج دوره لیگ برتر امتیاز 
بگیرد یا شکست دیگری در کارنامه اش ثبت می شود و این تیم یک گام دیگر به سقوط نزدیک 
تر خواهد شد.پرسپولیس با 1۹ گل زده به همراه مس رفسنجان زهردارترین خطوط حمله لیگ 
را دارند البته مس رفسنجان یک برد سه بر صفر مقابل همین پدیده به سودش ثبت شده است. 
به طور طبیعی سرخپوشان پایتخت نباید در این دیدار مشکلی برای برد داشته باشد و می توان 
انتظار داشت که آنها به پنجمین برد متوالی خود در این فصل برسند و شاید این هفته صدرنشین 
لیگ هم شــوند. در حال حاضر پرسپولیس ۲8 امتیازی در رده دوم جدول و پشت سر استقلال 
ایستاده است. استقلالی که با حکم کمیته انضباطی ۲۹ امتیازی شده و اگر کمیته استیناف برد 
بیرون زمین این تیم مقابل گل گهر را وتو کند در آنصورت پرســپولیس از نظر امتیازی هم از 

استقلال جلوتر خواهد بود.
امید عالیشــاه و علی شجاعی را مصدومان  پرسپولیس هســتند که هنوز وضعیت شان برای 
حضور در میدان مشخص نیست. پدیده هم سه مصدوم به نام های محمدرضا فلاحیان، محسن 

ربیع خواه و ابوالفضل عکاشه دارد که احتمالا این نفرات به بازی با پرسپولیس می رسند.
استقلال – مس رفسنجان؛ پسران آبی مقابل تیمی چغر

استقلال تنها تیم بدون شکست لیگ برتر برای رسیدن به قهرمانی نیم فصل باید دو بازی آینده 
خود را هم با برد پشت سربگذارد البته به شرطی که کمیته استیناف رای کمیته انضباطی را در 
خصوص برنده شدن استقلال مقابل گل گهر تغییر ندهد. آبی پوشان هفته گذشته در اراک در 
لحظات پایانی دو امتیاز حســاس را از دست دادند. تا برخی کارشناسان از شیوه بازی استقلال 
انتقاد کنند اما برخی پیشکسوتان استقلال از نوع بازی تیم شان دفاع کردند و گفتند استقلال هر 

طور بازی کند مورد انتقاد واقع می شود و ما فقط این فصل قهرمانی می خواهیم زیرا به بازی 
زیبا جام نمی دهند.به هر حال استقلال بازی دشواری مقابل تیم مس رفسنجان خواهد داشت 
تیمی ۲۲ امتیازی که در رده چهارم جدول لیگ ایستاده است.  استقلال با بردهای اقتصادی در 
حال حاضر صدرنشین است و اگر بتواند مس رفسنجان را هم با همین شیوه از پیش رو بردارد 
گام بزرگی برای رسیدن به قهرمانی نیم فصل برداشته است.استقلال هفته گذشته با سه مدافع 
آقاسی، یزدانی و دانشگرمقابل آلومینیوم بازی کرد و در نهایت در وقت های تلف شده گل خورد 
شاید با بازگشت مرادمند محروم خط دفاع استقلال در مقابل مس رفسنجان تغییر کند. ژستد هم 
که فرهاد مجیدی سرمربی استقلال مدام می گوید از عملکردش در میدان راضی است تا کنون 
در امر گلزنی خیلی موفق نبوده اســت. به هر حال آبی پوشان مقابل مس فقط برد می خواهند 
به قول یک مربی قدیمی حتی شده با نیم گل! مهم برنده شدن و گرفتن سه امتیاز است. مس 
رفسنجان حریف چغری است تیمی که محمد ربیعی هدایتش را برعهده دارد و سقف آرزوهایش 
کوتاه نیست. حتی برخی بازیکنان این تیم مثل عقیل کعبی می گویند برای اینکه شکستن رکورد 
شکست ناپذیری استقلال به ورزشگاه آزادی خواهند آمد. این بازی یکی ازجذاب ترین و حساس 

ترین بازی های هفته خواهد بود.
سپاهان - فولاد؛ تقابل نسل جدید مربیان

ســپاهان بعد از سه باخت متوالی طبق پیش بینی ها توانست تیم پدیده را شکست بدهد و نوار 
باخت هایش را قطع کند. زردپوشان اصفهانی در آن بازی ۲۲گل زدند اما در نهایت فقط دو گل 
به ثمر رســاندند تا همچنان یکی از فرصت سوزترین تیم های لیگ لقب بگیرند. این مرتبه آنها 
مقابل مانعی فولادی قرار گرفته اند که یک باخت و یک تساوی در دو هفته اخیر کسب کرده و 
با 18 امتیاز در رده هفتم جدول ایستاده است. سپاهان ۲5 امتیازی سوم جدول است و کادرفنی 
زردپوشان معتقد است که آنها همچنان در کورس قهرمانی قرار دارند. البته سپاهان باید این ادعا 
را در میدان هم نشــان بدهد و از ســد تیم فولاد اهواز عبور کنند. فولادی که این هفته میزبان 
رئیس فدراسیون فوتبال هم بود البته همزمان جواد نکونام سرمربی تیم به دلیل مصاحبه علیه 

بیژن حیدری بعد از بازی با نساجی 5 میلیون تومان جریمه شد.
تقابل نکونام و نویدکیا دو مربی از نســل جدید فوتبال و از فوتبالیســت های قدیمی کشــور 

دیدنی است.
برنامه مسابقات هفته چهاردهم

شنبه 18 دی
نساجی مازندران-ذوب آهن اصفهان– ساعت 15- ورزشگاه متعاقبا اعلام می شود.

فجر سپاسی شیراز-تراکتور تبریز– ساعت 15- ورزشگاه حافظیه شیراز
پدیده مشهد-پرسپولیس– ساعت 15- ورزشگاه امام رضا)ع( مشهد

پیکان تهران-آلومینیوم اراک– ساعت 15- ورزشگاه متعاقبا اعلام می شود.
گل گهر سیرجان-هوادار تهران– ساعت 15- ورزشگاه سردار سلیمانی سیرجان

استقلال-مس رفسنجان– ساعت 1۷- ورزشگاه آزادی تهران
فولاد مبارکه سپاهان-فولاد خوزستان– ساعت 1۷- ورزشگاه نقش جهان اصفهان

صنعت نفت آبادان-نفت مسجد سلیمان– ساعت 1۷- ورزشگاه تختی آبادان

شانس قهرمانی دوباره الهلال بیشتر شد
رســانه ســعودی پس از حذف ۲ 
نماینده کشورمان از لیگ قهرمانان 
آســیا، شــانس الهــلال را برای 
قهرمانی دوباره بسیار بیشتر دانست.
کنفدارســیون فوتبال آسیا از حذف 
استقلال، پرســپولیس و گل گهر 
از لیگ قهرمانان آســیا خبر داد و 
این اتفاق موجب خوشحالی رسانه 
عربستانی شــد.وب سایت سعودی 
اســپورت در گزارشی نوشت که با 

حذف استقلال و پرسپولیس، شانس قهرمانی مجدد الهلال بسیار بیشتر خواهد شد.الهلال فصل 
گذشته با شکست پوهانگ استیلرز، قهرمان آسیا شد و در این فصل نیز می خواهد از نبود غایبان 

بزرگی مثل استقلال و پرسپولیس برای رسیدن به این هدف تلاش کند.

سرخابی ها از لیگ قهرمانان آسیا حذف شدند

نه بزرگ به فوتبال ایران
رسمی  طور  به  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون 
لیگ  در  حضور  از  ایرانی  باشگاه   3 حذف  از 

قهرمانان آسیا خبر داد.
آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  فارس،  گزارش  به 
 ، استقلال  باشگاه   3 از حذف  به طور رسمی 
پرسپولیس و گل گهر از لیگ قهرمانان آسیای 

سال ۲0۲۲ خبر داد.
کنفدراسیون فوتبال آسیا همچنین خبر داد که 
درخواست گل گهر رد شده است و این تیم نیز 
نمی تواند به عنوان نماینده کشورمان در فصل 

آینده حضور پیدا کند.
مجوز  اساسنامه   1۴.5 و   1۴.۴ ماده  طبق 
معیارهای  نتوانستند  باشگاه   3 این   ، حرفه ای 
را  آسیا  قهرمانان  لیگ  در  حضور  ضروری 
بدست آورند و پرونده آنها به کمیته انضباطی 
ارجاع  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  اخلاق  و 

می شود.
فوتبال  کنفدراسیون   ، ماه  دی  اول  تاریخ  در 
تا  داد  مهلت  ایرانی  باشگاه   3 به  روز   5 آسیا 
مدارک خود را برای کسب مجوز حرفه ای ارائه 
دهند اما با وجود این اقدام مدارک جدید مورد 

تایید قرار نگرفت.
نماینده   3 حذف  خبر  فوتی رنکنیگ  سایت 
کشورمان  که  نوشت  و  داد  بازتاب  را  ایرانی 
 ۲ تنها  آینده  سال  آسیای  قهرمانان  لیگ  در 

نماینده دارد.

مستقیم  به صورت  سپاهان  و  فولاد  تیم های 
آسیا  قهرمانان  لیگ  گروهی  مرحله  راهی 

خواهند شد.
 جرایمی که انتظار استقلال و پرسپولیس 

و فدراسیون را می کشد
حذف  به  اقدام  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون 
استقلال و پرسپولیس از لیگ قهرمانان ۲0۲۲ 
برای  دیگری  جرایم  منتظر  باید  حالا  و  کرد 

آنها بود.
سرانجام حذف استقلال و پرسپولیس از لیگ 
قهرمانان آسیا ۲0۲۲، رسمی و قطعی شد. دو 
باشگاهی که به ادعای مدیران فوتبال ایران، 
دادن  نشان  مثبت  و  سندسازی  با  سال ها 
ترازهای مالی، خود را حرفه ای نشان می دادند 
تا موفق به کسب مجوز حرفه ای برای حضور 
در لیگ قهرمانان آسیا شوند. این ریسمانی بود 
که سال ها به مو می رسید، اما پاره نمی شد که 

بالاخره این اتفاق رخ داد و پاره شد.
قدمتی  با  باشگاه  دو  پرسپولیس،  و  استقلال 
مورد  موارد  از  یکی  مشترک شان  مالکیت  که 
بحث در تمام این سال ها بود و در نهایت حل 
نشد. دو بنگاه اقتصادی زیان ده که ماهیت آن 
نافی دریافت مجوز حرفه ای بود، اما مدیران با 
مثبت نشان دادن تراز مالی سعی در حرفه ای 
که  مسئله ای  داشتند.  باشگاه  دو  دادن  نشان 
شاید در AFC منجر به دریافت مجوز حرفه ای 

ساختگی،  مالی  تراز  با  داخل  در  اما  می شد، 
مالیات سنگینی بر دو باشگاه تحمیل می شد. 
به جایی رساند که  را  بدهی روی بدهی، کار 
حالا AFC بدون هیچ تعارفی مجوز حرفه ای 
دو باشگاه استقلال و پرسپولیس را ابطال کرد 
تا آنها از حضور در لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲۲ 
کافی  اندازه  به  محروم شوند.شاید خبر حذف 
شوکه  پرسپولیس  و  استقلال  هواداران  برای 
خبر  همین  فقط  اما  باشد،  کننده  ناراحت  و 
نمی تواند پایان ماجرا باشد. فدراسیون فوتبال 
حرفه ای  مجوز  صدور  به  اقدام  شرایطی  در 
برای استقلال، پرسپولیس و همچنین گل گهر 
شرایط  باشگاه  سه  این  از  هیچ کدام  که  کرد 
فدراسیون  نداشتند.  را  مجوز  این  دریافت 
 AFC فوتبال دو سال پیش در کمیته انضباطی
 1۲0 واقعی  غیر  حرفه ای  مجوز  صدور  بابت 
هزار   ۴0 پرداخت  که  شد  جریمه  دلار  هزار 
دو  برای  آن  و 80 هزار دلار  الزامی  آن  دلار 
سال تعلیقی بود. حالا دو سال به پایان نرسیده 
که فدراسیون فوتبال بار دیگر مرتکب تخلفی 
مجوز  باشگاه  سه  برای  بار  این  و  شد  مشابه 
از  حرفه ای صادر کرد، در حالی که هیچ کدام 

آنها صلاحیت دریافت مجوز را نداشتند.
استقلال،  حرفه ای  مجوز  صدور  پرونده 
فدراسیون  سوی  از  گل گهر  و  پرسپولیس 
انضباطی و اخلاق  به دبیرخانه کمیته  فوتبال 

AFC ارسال شده است. نقش این کمیته بسیار 
جریمه  می توان  که  بود  خواهد  کننده  تعیین 
مجدد فدراسیون فوتبال و حتی سنگین تر را با 
توجه به تکرار تخلف، قطعی دانست و باید دید 

در قبال سه باشگاه چه اتفاقی رخ خواهد داد.
استقلال،  شود  مشخص  که  صورتی  در 
خلاف  اسناد  ارائه  با  گل گهر  و  پرسپولیس 
 AFC واقع، قصد داشته اند فدراسیون فوتبال و
فریب  خود  حرفه ای  مجوز  دریافت  برای  را 
دهند، مسلماً باید منتظر تبعات آن هم باشند. 
تبعاتی که می تواند از جریمه نقدی که حداقل 
از  تا محرومیت  و  آغاز شود  است  محکومیت 
حضور در لیگ قهرمانان آسیا که محکومیتی 
این  کند.  پیدا  ادامه  بود،  خواهد  سنگین 
محرومیت احتمالی هم فراتر از لیگ قهرمانان 
۲0۲۲ خواهد بود که این تیم ها فرصت حضور 
از  آنها  محرومیت  به  منجر  می تواند  و  ندارند 

حضور در فصل های آینده شود.
دو  متولی  عنوان  به  جوانان  و  ورزش  وزارت 
فدراسیون  و  پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه 
فوتبال به عنوان متولی فوتبال کشور و مسئول 
نظارت، بررسی و صدور مجوز حرفه ای، اکنون 
سال های  برای  را  وضعیت  که  دارند  وظیفه 
محرومیت  در صورت  حتی  کنند.  آماده  آینده 
استقلال و پرسپولیس از لیگ قهرمانان سال 
۲0۲3 یا بیشتر از آن، باید شرایط فراهم شود 

که هواداران دو تیم بار دیگر سرخورده نشوند 
و این بار ریسمان شان حتی به مو هم نرسد، 

چه برسد که بخواهد پاره شود.
تغییر جدول لیگ قهرمانان آسیا بعد از 

حذف استقلال و پرسپولیس
با اعلام AFC استقلال و پرسپولیس از لیگ 
دو  تنها  ایران  تا  شدند  حذف  آسیا  قهرمانان 

نماینده در این مسابقات داشته باشد.
با اعلام AFC استقلال و پرسپولیس از لیگ 
دو  تنها  ایران  تا  شدند  حذف  آسیا  قهرمانان 

نماینده در این مسابقات داشته باشد.
لیگ  جدول  چیدمان  در  تغییر  با  اتفاق  این 
شرایط  این  با  و  شد  همراه  آسیا  قهرمانان 
و  هستند  ایران  نماینده  دو  فولاد  و  سپاهان 
ایران دیگر نماینده ای در مرحله پلی آف ندارد.
به  ایران  نماینده  دومین  عنوان  به  سپاهان 
صورت مستقیم راهی مرحله گروهی می شود 

و در کنار فولاد خوزستان قرار می گیرد.
*جدول مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا به 

این شرح خواهد بود:
 الغرافه قطر - الجیش سوریه

 التعاون عربستان - نسف قارشی ازبکستان
 بنی یاس امارات - الشرطه عراق

 الشارجه امارات - الزورا عراق
می  گروهی  مرحله  راهی  دیدارها  این  برنده 

شوند.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی 
و ســاختمانهای  فاقــد ســند رســمی . برابــر رای شــماره 1۲۷5- 1۴00۶030۶0۲1001۲۷۶ هیــات اول 
ــد ســند رســمی مســتقر  ــی اراضــی و ســاختمانهای فاق ــت ثبت ــف وضعی ــن تکلی ــون تعیی موضــوع قان
ــری  ــاس اصغ ــای عب ــی  آق ــارض متقاض ــه بلامع ــات مالکان ــکن تصرف ــک بردس ــی مل ــد ثبت در واح
ــی  ــه کــد مل ــه شــماره شناســنامه 101 صــادره از بردســکن مرتضــی اصغــری ب ــر ب ــی اکب ــد عل فرزن
ــه مســاحت 5۹1/85  ــد علــی اکبــر  درششــدانگ یکبــاب ســاختمان بالمناصفــه ب 5۷۲۹۴8۷۲0۷ فرزن
متــر مربــع قســمتی ازپلاکهــای ۴۷1 و ۴1۹5 فرعــی از۴  اصلــی واقــع درخراســان رضــوی بخــش ۴ 
حــوزه ثبــت ملــک بردســکن خریــداری از مالــک رســمی آقــای بــرات الــه بــه ابــادی و غلامحســین 
ــه  ــت ب ــب در دو نوب ــوم مرات ــلاع عم ــور اط ــه منظ ــذا ب ــت. ل ــده اس ــرز گردی ــری مح ــی طاه کبودان
فاصلــه 15 روز آگهــی مــی شــود در صورتــی کــه اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی 
اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریــخ انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود 
ــراض،  ــخ تســلیم اعت ــاه از تاری ــک م ــس از اخــذ رســید، ظــرف مــدت ی ــن اداره تســلیم و پ ــه ای را ب
ــدت  ــی اســت در صــورت انقضــای م ــد. بدیه ــم نماین ــی تقدی ــع قضای ــه مراج ــود را ب دادخواســت خ
مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد./ ن. تاریــخ انتشــار 

ــت دوم: 1۴00/10/18 ــخ انتشــار نوب ــت اول: 1۴00/10/1. تاری نوب
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئیــن نامــه قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی و اراضــی 
و ســاختمانهای  فاقــد ســند رســمی . برابــر رای شــماره 1۴00۶030۶0۲1001۲۷۴ هیــات اول موضــوع 
ــد ســند رســمی مســتقر در واحــد  ــی اراضــی و ســاختمانهای فاق ــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبت قان
ثبتــی ملــک بردســکن تصرفــات مالکانــه بلامعــارض متقاضــی  آقــای محمــد ســلیمی  فرزنــد نعمــت 
ــه  ــاختمان ب ــاب س ــنامه 5۷۲008۲۶۷0 صــادره از بردســکن درششــدانگ یکب ــه شــماره شناس ــه  ب ال
مســاحت 1۹8/3۲ متــر مربــع قســمتی ازپــلاک  ۴  اصلــی واقــع درخراســان رضــوی بخــش ۴  حــوزه 
ثبــت ملــک بردســکن خریــداری از مالــک رســمی آقــای محمــود عابدینــی محــرز گردیــده اســت. لــذا 
بــه منظــور اطــلاع عمــوم مراتــب در دو نوبــت بــه فاصلــه 15 روز آگهــی مــی شــود در صورتــی کــه 
اشــخاص نســبت بــه صــدور ســند مالکیــت متقاضــی اعتراضــی داشــته باشــند مــی تواننــد از تاریــخ 
انتشــار اولیــن آگهــی بــه مــدت دو مــاه اعتــراض خــود را بــه ایــن اداره تســلیم و پــس از اخــذ رســید، 
ــه مراجــع قضایــی تقدیــم  ظــرف مــدت یــک مــاه از تاریــخ تســلیم اعتــراض، دادخواســت خــود را ب
ــد. بدیهــی اســت در صــورت انقضــای مــدت مذکــور و عــدم وصــول اعتــراض طبــق مقــررات  نماین
ســند مالکیــت صــادر خواهــد شــد./ ن. تاریــخ انتشــار نوبــت اول: 1۴00/10/1. تاریــخ انتشــار نوبــت 

دوم: 1۴00/10/18
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه پنج مشهد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره   1۴00۶030۶۲۷100۲518 هیـات  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک مشـهد منطقه 
پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم فاطمه حجـازی  فرزنـد لطف اله بشـماره شناسـنامه ۴0۲1 
صـادره از مشـهد در  ششـدانگ یـک  قطعـه زمیـن مزروعـی بـه مسـاحت ۴۶۷3۹ متر مربـع) حقـوق ارتفاقی: 
عبـور سـه کالچـه که بسـتر آنهـا به مسـاحت ۴01۲ مترمربع و حریـم  انها به مسـاحت 501۶ مترمربع میباشـد 
و از حـد شـمال شـرقی وارد و از غـرب و جنـوب شـرقی خـارج مـی گـردد و همچنیـن از حـد شـمال وارد و از 
حـد غـرب خـارج مـی گـردد مورد گواهی اسـت ( قسـمتی از پـلاک  فرعـی از ۲0۲ اصلـی بخـش ۹  واقع در 
جـاده کلات کیلومتـر ۶5 بعـد از قهـوه خانـه دره گیف خریـداری از مالک رسـمی  آقای غلامعلـی نوری محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد م.الف۴۲3 تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 1۴00/10/18. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/11/3
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه پنج مشهد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره  1050۴ /35 مـورخ ۷۶/5/۲۷ هیات مـاده 1۴۷ و 1۴8 قانـون اصلاحی 
ثبـت و رای اصلاحـی 1۴00/00۴۷ مـورخ 1۴00/10/5 هیـات اول / موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک مشـهد  منطقه پنج  
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی حسـین نعمتـی فرزنـد علـی اکبـر در ششـدانگ یـک قطعـه بـاغ بـه 
مسـاحت ۴3۴۷ متـر مربـع قسـمتی از پـلاک  1۲0 اصلـی بخش۹ ) که قبـلا تحت پلاک 1۷1 فرعـی از 1۲0 
اصلـی بخـش ۹ منجـر بـه صـدور سـند شـده اسـت ( واقـع در جاده سـد کارده روسـتای معیـن آبـاد خریداری 
از مالـک رسـمی آقـای حسـن بهـروز معینـی محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره 
تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 
سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. م.الـف ۴۲5تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/18. تاریخ انتشـار نوبت دوم: 

1۴00/11/3
بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

آیا سفر به مریخ روند پیری را تسریع می کند؟
دانشمندان تصور می کنند که سفر به مریخ روند پیری را تسریع کند و به 
همین دلیل می خواهند این موضوع را طی اولین پرواز شهروندان عادی 

به ایستگاه فضایی بین المللی آزمایش کنند.
به گزارش دیلی میل، به گفته دانشــمندان، انسان هایی که در سفر ۶5 
میلیون کیلومتری به مریخ هســتند، ممکن است سریع تر از افرادی که 
روی زمین هستند، پیر شــوند.به همین دلیل محققان »کلینیک مایو« 
در روچستر مینه سوتا، اولین خدمه غیرنظامی را که ماه آینده به ایستگاه 
فضایی بین المللی ســفر خواهند کرد، ، قبل و بعد از این ســفر مطالعه 
خواهند کرد.آنها به دنبال نشــانه های اولیه پیری هستند، فرآیندی که 
در آن ســلول پیر می شود و تقسیم نمی شــود، اما نمی میرد، بنابراین در 
بافت های سراســر بدن تجمع می یابد.در حالی که ســفر 10 روزه این 
مســافران به ایســتگاه فضایی بین المللی خطر پیری را به شکل جدی 
ایجاد نمی کند، امید است که مشاهده علائم اولیه پیری در آنها بتواند به 
دانشمندان در پیش بینی شرایط در سفرهای طولانی تر کمک کند.دکتر 
»جیمز کرکلند« سرپرســت این مطالعه می گوید: اگر ما در این شرایط، 
پیری را مشــاهده کنیم، می خواهیم بــرای مطالعه روی یک مأموریت 

طولانی تر آماده شویم.
ناســا و چین امیدوارند در 
دهــه ۲030 فضانوردانی 
را به ســفری ۶5 میلیون 
کیلومتــری بــه ســیاره 
سرخ بفرســتند و این در 
»ایلان  که  اســت  حالی 
بنیان گــذار  ماســک« 
»اسپیس ایکس«  شرکت 
در  کــه  اســت  مطمئن 

همیــن دهه میلادی به مریخ خواهد رســید.اواخر ماه فوریه، شــرکت 
فضایی »اکســیوم اســپیس«)Axiom Space( یک گروه متشــکل 
از چهار فضانورد غیرنظامی را در یک کپســول »کــرو دراگون« که از 
شرکت »اسپیس ایکس« اجاره شده است، به ایستگاه فضایی بین المللی 
 ،)1 Axiom Mission(»1 خواهد برد.این ماموریت با نام »اکسیوم میشن
»مایکل لوپز الگریا«)Michael López-Alegría( فضانورد سابق ناسا و 
قائم مقام شــرکت »اکسیوم اسپیس« را به عنوان فرمانده به همراه سه 
نفر دیگر به فضا می فرستد.آن سه نفر نیز شامل »لری کانر« کارآفرین 
آمریکایی و سرمایه گذار فعال غیرانتفاعی به عنوان خلبان، در کنار »مارک 
پتی« سرمایه دار و نیکوکار کانادایی و »ایتان استیبه« سرمایه دار یهودی 
هســتند.محققان »کلینیک مایو« قبل و بعد از این ســفر از چهار عضو 
این پرواز نمونه های خون و ادرار می گیرند و نشــانه های پیری را در آنها 
شکار می کنند.هدف این است که بفهمیم آیا پروازهای معمولی فضایی 
با پیری سلولی مرتبط هستند یا خیر، و اگر اینطور باشد، قبل از پرتاب به 
مریخ نیاز به بررسی های بیشتری وجود دارد.ایستگاه فضایی بین المللی 
در کمربند »ون آلن« که یک حباب مغناطیسی محافظ است که زمین 
را احاطه کرده اســت، قرار دارد و تأثیر تشعشعات خورشیدی را کاهش 

می دهد. این بدان معناست که مسافرانی که به ایستگاه فضایی بین المللی 
می روند در برابر بدترین تاثیرات ممکن حاصل از تجربه سفر پرواز فضایی 
محافظت می شوند، اما کسانی که به مریخ می روند، فاقد این محافظت 
هســتند.دکتر »کرکلند« گفت: این پرواز به مــا این ایده را می دهد که 
آیــا پروازهای معمولی فضایی، بدون فراتر رفتن از کمربند »ون آلن« با 
پیری سلولی مرتبط هستند یا خیر.اگر در این شرایط نیز پیری را مشاهده 
کنیم، مطمئناً برای بررســی یک مأموریت طولانی تر آماده می شــویم. 
قبل از اینکه پروازهای بین سیاره ای واقعاً امکان پذیر شود، باید مطالعات 
بیشتری انجام شود.مطالعات قبلی نشان داده است کسانی که به کره ماه 
سفر می کنند، پنج برابر بیشتر از فضانوردانی که فقط به ایستگاه فضایی 
بین المللــی در مدار نزدیک زمین می روند، بر اثر بیماری قلبی جان خود 
را از دســت می دهند.به گفته تیم »کلینیک مایو«، وقتی انسان ها پیرتر 
می شوند، سلول های داخل بدن وارد حالتی به نام سالخوردگی می شوند 
که باعث می شــود سلول ها نه زنده باشند و نه مرده. این حالت بدن را از 
جایگزینی سلول های غیرفعال باز می دارد و این سلول ها در طول زمان 
تجمع می یابند و مواد شیمیایی را که باعث افزایش التهاب می شوند، پمپاژ 
می کنند.به گفته محققان، آنها در 
جوانی مهم هستند، زیرا در اطراف 
آســیب ها جمع می شــوند تا به 
سیستم ایمنی بدن سیگنال دهند 
که در آن آســیب نیــاز به ترمیم 
است. اما آنها پس از جوانی، زمانی 
که فردی هنوز جوان است، پاک 
می شوند و با افزایش سن، توانایی 
آنها از بیــن می رود.هنگامی که 
سلول ها تحت فشار هستند، تغییر 
شکل می دهند که باعث پیری می شود. این شامل شرایط قرار گرفتن در 
معرض سطوح بالایی از تشعشعات یا قرار گرفتن در شرایط گرانش صفر 
نیز می شــود.به گفته محققان، شرایط گرانش کم، شکل سلول را تغییر 
می دهد و نیروهای بالا از جمله در شــرایط خاص در هنگام برخاســتن 
موشک به پیری ســلولی دی ان ای می افزایند.دکتر »کرکلند« می گوید: 
خدمه ایســتگاه فضایی بین المللی درون کمربند »ون آلن« هستند، اما 
نگرانی واقعی این اســت که در صــورت انجام ماموریت های مریخی و 
در صورت وقوع یک شــراره خورشیدی، چه اتفاقی می افتد، زیرا در این 
صورت شما با تشعشعات اتمی سر و کار دارید.وی افزود: ما در مطالعات 
اولیه دریافتیم که دوزهای بسیار پایین از تشعشع اتمی می تواند سلول را 
بســیار بیشتر از سطوح بالای قرار گرفتن در معرض اشعه ایکس یا گاما 
به سمت پیری سوق دهد و تشعشعات اتمی می تواند به راحتی از فضاپیما 
عبور کند و متوقف کردن آن سخت است. بنابراین اگر در یک ماموریت 

مریخی رخ دهد، واقعا می تواند یک مشکل بزرگ باشد.
من یک پزشــک هستم، نه یک دانشــمند فضایی، بنابراین دیدگاه من 
نســبت به موضوع سلامتی، متعصبانه است و می توانم بگویم که بسیار 

نگران هستم.

جرائم رانندگی و اشتغال زایی!
وحید حاج سعیدی

ما با اینکه به شــدت اعتقاد داریم همواره »پیشگیری بر درمان مقدم است«، 
ولی چه کنیم که ظاهراً خلق الله چندان با ما هم عقیده نیستند و پایبند رعایت 
بسیاری از قوانین نیستند. فلذا دولت هم مجبور می شود از قوه قهریه استفاده 
کند چرا که اساساً جریمه کردن چیز خوبی است و تاثیر زیادی در بازدارندگی 
انجام اعمال قبیحه و نا مستحسنه دارد. به عنوان مثال وقتی بازیکن فوتبال 
با در آمد میلیاردی در ورزشگاه در مقابل چند هزار تماشاگر مشتاق یک عمل 
ناشایست انجام می دهد و فی المجلس ۶ میلیون تومان جریمه می شود، قطع 
به یقین تا آخر عمر هوس جینگولک بازی در مقابل انظار عمومی به سرش 
نخواهد زد! یا وقتی کلیپ آن شــکارچی بی رحم بعد از کشتن خرس ماده و 
رفتار وحشــیانه با توله خرس ها در فضای مجازی منتشر شد و ایشان به 18 
ماه حبس تعزیری و ممنوعیت حمل سلاح شکاری تا 5 سال محکوم شد، این 
جریمه تا حدی تاثیر گذار بود که سال بنده خدا را با تفنگ جنگی در پارک دنا 

دستگیر کردند و کلی خجالت کشید!) به نقل از سایت های خبری(
اما بحث اصلی ما راجع به جرایم رانندگی اســت. راستش را بخواهید بنده در 
طول دو دهه رانندگی در جاده های کشــور تنها دو بار جریمه شــده ام، پس 
نتیجه می گیریم افزایش جرایم رانندگی حق مسلم راهنمایی و رانندگی است! 
اصلًا چه معنی دارد جریمه خودروی  ســه میلیاردی با جریمه خودروی ۴00 
میلیونی برابر باشد!؟ به عقیده بنده یک قلب ماهیت اساسی و ساختار شکنانه 
در میزان جرایم رانندگی نیاز اســت و فاکتور ها و عوامل متعددی را باید در 
اعِمال جریمه مد نظر قرار داد. از شغل، میزان درآمد، مارک کت و شلوار، نوع 
ادکلن، اصلاح موی سر راننده گرفته تا خود انصرافی از دریافت یارانه،  مدرک 

تحصیلی، نوع ماشین، متراژ منزل مسکونی و ...
بماند که همین طوری و با این جرایم ناچیز ســالانه چند هزار میلیارد تومان 
عاید دولت میشود. علی ای حال با عنایت به وجود بیش از ۲0 میلیون خودرو 
در کشور لزوم ضرورت برنامه ریزی در جهت تخصصی کردن جرایم رانندگی 
و ایجــاد مزایای ثانویه از این فرصت ضروری به نظر می رســد. فلذا چراغ 
پیشنهادات ســال جدید را با چند پیشنهاد تلفیقی) جرایم رانندگی و اشتغال( 

روشن می کنیم:
الف( ایجاد اشتغال مستمر: 

در راستای جلوگیری از افزایش تخلفات رانندگی و ایجاد اشتغال پایدار پیشنهاد 
می شــود دولت یک آزمون استخدامی تپل برگزار کند و افرادی را که علاقه 
مند به همکاری با پلیس هستند به صورت حق الجریمه)!( استخدام کند. سپس 
این دوستان را به دستگاه های ثبت تخلف الکترونیکی مجهز کنند و در نقاط 
مختلف شهر جا نمایی کنند و به ازای هر جریمه حق الزحمه پرداخت شود. با 
این شیوه عملًا می توان گفت »هیچ کس تنها نیست« و میزان تخلفات به 

شدت کاهش پیدا می کند و بسیاری از جوانان هم شاغل می شوند.
ب( نصب دوربین: فقط شــرکت های مخابراتی که نباید در منازل برخی از 
شهروندان یا روی پشــت بام برخی آپارتمان ها دکل های مخابراتی نصب 
کنند و حق الاستفاده پرداخت کنند؛ پیشنهاد می شود با همکاری مالکان روی 
سردر برخی ساختمان های تجاری و مسکونی دوربین های کنترلی نصب شود 
و مردم راننــدگان را رصد کنند و در صورت بروز تخلف، تصاویر را به پلیس 
راهور ارســال کنند و مبلغی به عنوان حق التصویر دریافت کنند. با این روش 
هم تخلفات به صورت شبانه روزی رصد می شوند و دو ریال هم از این جرایم 

میلیاردی گیر خلق الله می آید!

طنز

علمی

علمی

شــرکت فضایی خصوصی »اســپیس ایکس« 
اینترنتــی  ماهــواره   ۴۹  )SpaceX(
»استارلینک«)Starlink( را در اولین پرتاب سال 
۲0۲۲ خود در مدار زمین قرار داد.

شــرکت  اســپیس،  گــزارش  به 
اولین  با موفقیت  »اسپیس ایکس« 
ماموریت ســال ۲0۲۲ خــود را با 
یک موشــک »فالکون ۹« همراه 
با مجموعه جدیدی از ماهواره های 
اینترنتی »اســتارلینک« از فلوریدا 
به فضا فرستاد و سپس موشک را 
در دریا و بر روی یک کشتی بدون 

سرنشین فرود آورد.
موشک »فالکون ۹« مورد استفاده 
در این پرواز که قبلا نیز پرواز کرده 
بود، روز پنجشنبه ساعت 1۶:۴۹ به وقت منطقه 
زمانی شــرقی )01:1۹ بامــداد جمعه به وقت 

ایران( از مجموعه پرتاب فضایی ۴0 در ایستگاه 
نیروی فضایی کیپ کاناورال در فلوریدا، حامل 

۴۹ ماهواره »استارلینک« به فضا پرتاب شد.

تقریبــاً ۹ دقیقــه پــس از بلند شــدن، اولین 
مرحله موشــک به زمین بازگشــت و بر روی 
سرنشــین  بدون  کشــتی  جدیدترین  عرشــه 
 A Shortfall of»« اســپیس ایکس« به نام«
Gravitas فــرود آمد که اولیــن پرتاب و فرود 
موفقیت آمیز این شــرکت در سال جدید را رقم 

زد.
هواشناســی شــرایط آب و هوایــی ایده آلی را 
برای این پرتــاب پیش بینی کرده بود و طبیعت 
نیز »اســپیس ایکس« را ناامید نکرد.در نهایت، 
»اسپیس ایکس« استقرار موفقیت آمیز این ۴۹ 
ماهواره جدید »استارلینک« را حدود 1 ساعت و 

۲0 دقیقه پس از پرتاب، تایید کرد.

 )Our Next Energy( »اسـتارت آپ »وان
اعـلام کـرد نمونه اولیـه باتـری جدیدی در 
مـدل اس تسـلا را آزمایـش کـرده کـه بـا 
هـر بار شـارژ قـادر به طـی مسـافت 1۲10 

کیلومتـر یـا ۷5۲ مایل اسـت.
بـه گزارش رویترز، این اسـتارت 
آپ ۲ سـاله آمریکایـی تصمیـم 
دارد پـک هـای باتری بـا طیف 
مسـافت طی شـده مشـابه را از 
اواخـر ۲0۲3 میـلادی آغاز کند. 
چنیـن امکانـی ۲ برابر مسـافتی 
خودروهـای  بیشـتر  کـه  اسـت 
برقـی قادر بـه طی آن هسـتند.
بنیانگـذار و مدیـر ارشـد اجرایی 
»وان« در ایـن بـاره می گویـد: 
مـا تصمیـم داریم ایـن باتری ها 
شـمالی  آمریـکای  در  را 
بسـازیم و معتقدیـم سـاخت آن بـه صرفـه 
باتری هایـی  توسـعه  بـود.وان روی  خواهـد 

تمرکـز کـرده کـه قـادر بـه طـی مسـافت 
تـر  ایمـن  مـواد  از  و  اسـت  طولانی تـری 
بـا قابلیـت حفـظ محیـط زیسـت اسـتفاده 
مذکـور  دیگـر شـرکت  از سـوی  می شـود. 
تصمیـم دارد باتری هایی بسـازد کـه قادر به 
ذخیـره انـرژی بیشـتر در پکیجـی کوچک تر 

ارزان تـر هسـتند. و 
اسـتارت آپ مذکـور تصممـی دارد نیـکل و 
کبالـت را بدون کاهش تراکـم ذخیره انرژی 
باتـری حـذف کنـد. در حقیقت این شـرکت 
و  باتـری  شـیمیایی  ترکیـب  دارد  تصمیـم 
طـوری  را  آن  سـلولی  سـاختار  همچنیـن 
تغییـر دهـد کـه هر بار شـارژ آن بـرای طی 
مسـافت 1۲10 کیلومتـر کافـی باشد.تسـت 
مـدل  تسـلا  خـودروی  در  »وان«  باتـری 
اسـی انجـام شـده کـه بـا سـرعت 55 مایل 
برسـاعت حرکـت می کـرد. ایـن فراینـد در 
ایالـت میشـیگان آمریکا و در اواخر دسـامبر 

۲0۲1 میـلادی انجـام شـده اسـت.

نخستین پرتاب »اسپیس ایکس« در سال ۲۰۲۲ انجام شد

آزمایش در مدل های تسلا؛
توسعه باتری خودرو برای طی ۱۲۰۰ کیلومتر 


